
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ

Caràcter: ordinari
Data: 30 de setembre de 2004
Horari: 20 hores
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament

Hi assisteixen:
Rafel Gili Sastre, batle
Miquel Sebastià Moll Ferragut, regidor
Maria Antònia Sureda Martí, regidora
José Silva Jiménez, regidor
Maria Francesca Servera Pascual, regidora
Manuel Galán Massanet, regidor
Julen Adrián Gorostiza, regidor
Margalida Tous Ferrer, regidora
Elvira Piris Quetglas, regidora
Josep Danús Rosselló, regidor
Concepció Morell Moragues, regidora
Bartolomé Palmer Sabater, regidor
José Navarro Fuster, regidor

Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària

Ordre del dia

1. Aprovació, si s’escau, de les actes dels dies 7 de juny, 25 de juny, 1 de juliol i 15 de juliol de 2004.
2. Aprovació, si s’escau, del conveni de col·laboració entre l’Institut Balear de la Natura i l’Ajuntament 
d’Artà per condicionar i millorar el camí de cala Torta, d’accés a la finca pública de la Duaia, propietat 
de l’IBANAT.
3. Aprovació, si s’escau, de la moció d’adhesió a la proposta aprovada per l’Ajuntament de Manacor 
per sol·licitar al Ministeri de l’Interior l’obtenció de carnets de conduir a Manacor.
4. Aprovació definitiva, si s’escau, del projecte d’Estatuts i de les bases d’actuació de la Junta de 
Compensació de la unitat d’execució 4 (UE 4, Sa Pista) en el nucli urbà d’Artà.
5. Aprovació, si s’escau, del projecte de reforma integral del canvi de coberta de l’edifici de 
l’Ajuntament.
6. Informació sobre les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol, agost i setembre de 
2004.
7. Precs i preguntes.



Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació, si s’escau, de les actes dels dies 7 de juny, 25 de juny, 1 de juliol i 15 de juliol de 
2004

La secretària informa que el portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, ha fet algunes correccions en les seves 
intervencions de totes les actes que s’han d’aprovar.

Els reunits aproven, per unanimitat, les actes dels dies 7 i 27 de juny i 1 i 15 de juliol de 2004.

2. Aprovació, si s’escau, del conveni de col·laboració entre l’Institut Balear de la Natura i 
l’Ajuntament d’Artà per condicionar i millorar el camí de cala Torta, d’accés a la finca 
pública de la Duaia, propietat de l’IBANAT

El regidor d’Urbanisme, Sr. Silva, explica que l’objecte d’aquest conveni és la millora del terra ferm del 
camí de cala Torta i del seu manteniment posterior.

L’IBANAT es compromet a realitzar un primer condicionament del camí, mitjançant una millora del terra 
ferm, sense alterar ni el traçat ni les dimensions del camí, per un import no superior als 60.000 €
(seixanta mil euros).

La durada d’aquest conveni començarà en la data de la seva formalització i finalitzarà el 31 de desembre 
de 2004, amb la possibilitat de pròrroga fins al 31 de desembre de 2005.

El regidor esmentat informa que s’ha sol·licitat a l’IBANAT que la redacció de la clàusula tercera del 
conveni sigui la següent:

“L’Ajuntament d’Artà es compromet a facilitar qualsevol tràmit administratiu necessari per poder 
realitzar l’obra esmentada, encarregant-se de les despeses econòmiques de les taxes o tributs municipals 
referents a l’obtenció de la llicència d’obres.”.

També s’ha sol·licitat que s’inclogui una clàusula nova:

“L’IBANAT s’encarregarà de l’obtenció de les autoritzacions dels propietaris de terrenys afectats per 
les obres de condicionament i de millora del camí de cala Torta.”.

La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat. 

La portaveu del PP, Sra. Morell, manifesta la seva conformitat.

Els reunits acorden, per unanimitat:



1. Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Institut Balear de la Natura i l’Ajuntament d’Artà per 
condicionar i millorar el camí de cala Torta, d’accés a la finca pública de la Duaia, propietat de 
l’IBANAT.
2. Facultar el batle perquè signi  el conveni esmentat. 
3. Trametre aquest acord a l’Institut Balear de la Natura.

3. Aprovació, si s’escau, de la moció d’adhesió a la proposta aprovada per l’Ajuntament de 
Manacor per sol·licitar al Ministeri de l’Interior l’obtenció de carnets de conduir a 
Manacor

El regidor d’Urbanisme, Sr. Silva, llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“Vist que l’Ajuntament de Manacor, en diverses ocasions, ha sol·licitat, per a la comarca de Llevant, al 
Ministeri de l’Interior, Prefectura de Trànsit, la possibilitat de realitzar els exàmens de conduir a 
Manacor;

Vist que, entre altres, el Ple de l’Ajuntament de Manacor, en la sessió de dia 3 de maig de 1988, acordà 
sol·licitar al director provincial de Trànsit de Balears la conveniència d’efectuar els exàmens per obtenir 
el carnet de conduir a Manacor;

Vist que també, entre altres, aquest acord es va reiterar pel Ple de l’Ajuntament de Manacor el 7 de 
febrer de 1995 i el 2 de novembre de 1998;

Vist que la sol·licitud de fer els exàmens de conduir a Manacor va rebre, en el seu moment, l’adhesió 
dels municipis de la zona de Llevant;

Vist que s’ha de tenir en compte que els trasllats a Palma, per fer les pràctiques de conduir i realitzar els 
exàmens, suposen un gran cost per als ciutadans i ciutadanes de la comarca de Llevant; i que, per una 
altra banda, resulta indubtable que la realització dels exàmens a Manacor suposa una millor prestació 
d’aquest servei, que estalvia una important despesa i temps;

Vist que l’Ajuntament de Manacor ha sol·licitat a aquest Ajuntament que aprovi la seva adhesió per 
demanar la realització dels exàmens de conduir a Manacor;

Per tot això, es proposa al Ple adoptar els següents 

ACORDS

1. Adherir-se a la proposta aprovada per l’Ajuntament de Manacor per demanar la realització dels 
exàmens de conduir a Manacor.

2. Sol·licitar al Ministeri de l’Interior, Prefectura de Trànsit, que els exàmens per obtenir el carnet de 
conduir es realitzin a Manacor.



3. Sol·licitar al Ministeri de l’Interior, Prefectura de Trànsit, la ubicació d’una oficina de Trànsit a 
Manacor per tramitar els expedients.

4. Trametre aquest acord al Ministeri de l’Interior, Prefectura de Trànsit, i a l’Ajuntament de 
Manacor.”

La portaveu d’UIA, Sr. Tous, anifesta la seva conformitat. Opina que és una millora d’aquest servei, ja 
que és molt més fàcil anar a Manacor a tramitar el carnet que anar a Palma. També considera que 
estaria molt bé dur aquesta oficina a Manacor.

La portaveu del PP, Sra. Morell, també pensa que és una millora del servei i diu que el seu grup votarà a 
favor.

Els reunits acorden, per unanimitat:

1.  Adherir-se a la proposta aprovada per l’Ajuntament de Manacor per demanar la realització dels 
exàmens de conduir a Manacor.
2. Sol·licitar al Ministeri de l’Interior, Prefectura de Trànsit, que els exàmens per obtenir el carnet de 
conduir es realitzin a Manacor.
3. Sol·licitar al Ministeri de l’Interior, Prefectura de Trànsit, la ubicació d’una oficina de Trànsit a 
Manacor per tramitar els expedients.
4.   Trametre aquest acord al Ministeri de l’Interior, Prefectura de Trànsit, i a l’Ajuntament de Manacor.

4. Aprovació definitiva, si s’escau, del projecte d’Estatuts i de les bases d’actuació de la Junta 
de Compensació de la unitat d’execució 4 (UE 4, Sa Pista) en el nucli urbà d’Artà

El regidor d’Urbanisme, Sr. Silva, llegeix la proposta que, copiada literalment, diu:

“Vist que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió ordinària de dia 27 de novembre de 2003, va aprovar 
inicialment el projecte d’Estatuts i les bases d’actuació de la Junta de Compensació de la unitat 
d’execució 4 (UE 4, Sa Pista) en el nucli urbà d’Artà;

Vist que el projecte d’Estatuts i les bases d’actuació es varen publicar en el BOIB núm. 106, de dia 31 
de juliol de 2004, i que varen ser notificats individualment a tots els propietaris de terrenys inclosos en la 
unitat d’execució 4, Sa Pista;

Vist que, una vegada transcorregut el termini d’exposició pública, no s’ha presentat cap tipus 
d’al·legació al projecte d’Estatuts i a les bases d’actuació de la Junta de Compensació de la unitat 
d’execució 4, Sa Pista;

Per tot això, es proposa al Ple adoptar els següents 

ACORDS



1. Aprovar definitivament el projecte d’Estatuts i les bases d’actuació de la Junta de Compensació de 
la unitat d’execució 4, Sa Pista, presentats pels propietaris que representen més del 60 % de la 
superfície de l’àmbit de la unitat d’execució.

2. Publicar aquest acord en el BOIB i notificar-ho individualment als propietaris afectats, així com als 
interessats que hagin comparegut en l’expedient.

3. Requerir els propietaris no incorporats a la Junta perquè, en el termini d’un mes, comptador des de 
la notificació d’aquest acord, s’incorporin a la Junta de Compensació amb l’advertència formal que, 
de no fer-ho, es procedirà a l’expropiació forçosa dels seus béns i dels drets inclosos en l’àmbit de 
la unitat d’execució, segons el que estableix l’article 158.1 del text  refós de la Llei del règim del sòl 
i ordenació del territori.

4. Requerir, una vegada transcorregut el termini assenyalat en el paràgraf anterior, els propietaris 
incorporats a la Junta de Compensació, perquè, mitjançant escriptura pública, es constitueixin 
formalment.

5. Designar, com a representant municipal a la Junta de Compensació i als òrgans de govern, el senyor 
Rafael Gili Sastre.

6. Sol·licitar al Registre de la Propietat l’afecció registral de les finques incloses en l’àmbit de la unitat 
d’execució, segons el que disposa l’article 169 del Reglament de gestió urbanística.”

La portaveu d’UIA, Sr. Tous, exposa que és un altre pas en la tramitació per finalitzar aquest expedient 
de la unitat d’execució de Sa Pista. Diu que el seu grup votarà a favor, ja que és important que es facin 
aquestes obres.

La portaveu del PP, Sra. Morell, manifesta la seva conformitat.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que va criticar aquest projecte perquè la zona de delimitació entre 
el sòl urbà i el sòl rústic fos mitjançant un pas de vianants. No es va acceptar i, per això, diu que votarà 
en contra.

Després d’una breu deliberació, posat l’assumpte a votació i s’acorda, per 12 vots a favor (UM, PSOE, 
UIA i PP) i 1 abstenció (EU/EV), que suposa el vot de la majoria absoluta legal requerida per a aquest 
tipus, d’acord segons l’article 47.3.i de la Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim local:

1. Aprovar definitivament el projecte d’Estatuts i les bases d’actuació de la Junta de Compensació de 
la unitat d’execució 4, Sa Pista, presentats pels propietaris que representen més del 60 % de la 
superfície de l’àmbit de la unitat d’execució.

2. Publicar aquest acord en el BOIB i notificar-ho individualment als propietaris afectats, així com als 
interessats que hagin comparegut en l’expedient.

3. Requerir els propietaris no incorporats a la Junta perquè, en el termini d’un mes, comptador des de 
la notificació d’aquest acord, s’incorporin a la Junta de Compensació amb l’advertència formal que, 
de no fer-ho, es procedirà a l’expropiació forçosa dels seus béns i dels drets inclosos en l’àmbit de 
la unitat d’execució, segons el que estableix l’article 158.1 del text  refós de la Llei del règim del sòl 
i ordenació del territori.



4. Requerir, una vegada transcorregut el termini assenyalat en el paràgraf anterior, els propietaris 
incorporats a la Junta de Compensació perquè, mitjançant escriptura pública, es constitueixin
formalment.

5. Designar, com a representant municipal a la Junta de Compensació i als òrgans de govern, el senyor 
Rafael Gili Sastre.

6. Sol·licitar al Registre de la Propietat l’afecció registral de les finques incloses en l’àmbit de la unitat 
d’execució, segons el que disposa l’article 169 del Reglament de gestió urbanística.

5. Aprovació, si s’escau, del projecte de reforma integral del canvi de coberta de l’edifici de 
l’Ajuntament

El regidor d’Urbanisme, Sr. Silva, llegeix la proposta que, copiada literalment, diu:

“Vist que la Comissió Informativa, en la sessió ordinària de 17 de desembre de 2003, dictaminà el punt 
següent, per 2 vots a favor (UIA i PSOE) i 3 abstencions (PP, UM  i EU/EV);

Vist que, a la legislatura passada, es va aprovar un projecte de canvi de coberta de l’edifici de 
l’Ajuntament;

Vist que aquest edifici tenia 60 anys i que, des de la seva construcció, no s’hi havia fet cap manteniment; 
que, quan s’estaven realitzant les obres, es varen trobar que part del cablatge elèctric era inservible i que 
es va haver de canviar, es varen retirar cables de la façana, es varen eliminar barreres arquitectòniques, 
es varen fer les pertinents conduccions per a les dades informàtiques i, també, es va fer un projecte 
d’activitat, perquè aquest edifici no el tenia;

Vist que, amb aquest projecte, s’ha renovat la totalitat de la instal·lació elèctrica, de comunicació i de 
climatització; que s’ha adaptat la distribució existent als nous usos i s’ha adaptat tot l’edifici a les mesures 
de protecció contra incendis;

Vist l’informe de l’arquitecte redactor del projecte, Carlos Serra Rey, en el qual fa constar que no 
considera viable la coexistència d’una altra empresa constructora, a causa de l’especificitat tècnica de les 
obres que s’han de realitzar, de reforma i de rehabilitació, ja que existeix una empresa constructora 
treballant-hi;

Vist que el pressupost del projecte de reforma integral s’apuja a la quantitat de 305.056,38 €;

Vist que, en la partida 4322 62203 del Pressupost de despeses vigent, existeix consignació
pressupostària per fer front a la despesa de l’obra esmentada;

Per tot això, es proposa al Ple adoptar el següent 

ACORD



Aprovar el projecte de reforma integral del canvi de coberta de l’edifici de l’Ajuntament.”

La portaveu d’UIA, Sr. Tous, diu que avui és un dia en què el grup UIA està content i que el seu vot 
serà favorable. Aquest tema era una de les seves reivindicacions en el darrer any, que tenien la Batlia.

El regidor del PP, Sr. Palmer, diu que el seu grup votarà a favor, a pesar que varen demanar que els 
expedients es remetessin al Síndic de Comptes.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que el seu vot és favorable, ja que és un projecte que està 
realitzat. En el mes de desembre de 2003 i en els mesos de febrer i març de 2004, entenia que aquest 
tema s’havia de regularitzar. Aquest procés no ha estat l’esperat, ja que hi ha hagut un canvi
d’Ajuntament.

Els reunits acorden, per unanimitat, aprovar el projecte de reforma integral de canvi de coberta de 
l’edifici de l’Ajuntament.

A continuació, el batle interromp la sessió per rendir homenatge al ciclista olímpic Miquel Alzamora.
El batle li diu les paraules següents:

“Avui, amb aquest acte, volem fer un petit homenatge a Miquel Alzamora, corredor ciclista artanenc que 
tan bé ha representat el nostre poble al llarg de tota la seva carrera esportiva i, darrerament, a les 
Olimpíades de Grècia.

Des de l’Ajuntament que jo presidesc, i en nom de tot el poble i de tot el consistori, et volem donar la 
més sincera enhorabona pels èxits aconseguits.

El poble d’Artà n’està orgullós, de tu, i no tan sols dels èxits esportius, sinó també de la teva personalitat 
i de la teva manera d’actuar, sobretot la dels dies posteriors a les Olimpíades.”

A continuació, el regidor d’Esports, Sr. Galán, li diu les paraules següents:

“Com a regidor d’Esports de l’Ajuntament, em vull afegir a les manifestacions del batle i reafirmar el 
suport d’aquest Ajuntament en tot allò que sigui necessari i que estigui a l’abast de les nostres 
possibilitats perquè mai podrem pagar la promoció i la difusió que has fet del nostre poble.

Aquesta placa expressa, de manera molt sincera, la voluntat d’un poble per agrair la tasca que, com a 
jove esportista que ets, has dut a terme arreu del món, tant en l’àmbit esportiu com en l’humà.

No cal fer esment a tots els mèrits esportius i a tots els títols que has aconseguit al llarg de la teva 
carrera, que són molts i importants, i de tots ben coneguts. Però sí que he de comentar que n’estam ben 
orgullosos, de tenir un representant tant digne i de tanta personalitat humana.

Moltes gràcies i esper que, ben aviat, ens tornem a veure per celebrar un altre èxit.”



Finalment, la portaveu d’UIA, Sr. Tous, fa menció al comportament tan esportiu que va tenir Miquel 
Alzamora després de les Olimpíades. Diu que la medalla d’Artà té una digna persona per dur-la. Per 
acabar, li dóna moltes gràcies per dur el nom d’Artà tan lluny.

6. Informació sobre les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol, agost i 
setembre de 2004

Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol, agost i setembre de 
2004.
Els reunits, per assentiment, es donen per assabentats.

A continuació, i abans de tractar el punt 7 de precs i preguntes de l’ordre del dia, el batle diu que 
l’Equip de Govern té tres punts més per tractar en aquest Ple i que el partit municipal UIA també ha 
presentat mocions, que s’ha de votar la seva inclusió en l’ordre del dia i que s’han de debatre, si n’és el 
cas.

M1. Aprovació, si s’escau, de la moció relativa a l’arribada del tren fins a la plaça d’Espanya 
durant els dos anys que duraran les obres de soterrament de les línies

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

En breu s’iniciaran les obres per soterrar les vies del tren a la seva entrada a Palma. Obres que tendran 
una durada d’entre dos i tres anys i ja s’ha anunciat que, durant tot aquest temps, el tren no arribarà a la 
plaça d’Espanya i acabarà el seu recorregut al Polígon de Son Fuster. Està previst que, des de Son 
Fuster a la plaça d’Espanya, els viatgers siguin transportats en autobús pel carrer Aragó.

A part de les complicacions que comporta aquesta proposta, és un perjudici indiscutible per als viatgers, 
que tardaran entre 25 i 30 minuts en arribar des de Son Fuster a la plaça d’Espanya. Aquesta mesura, 
tant pel que fa als trajectes curts (per exemple, des de Marratxí, en 10 minuts ets al centre de Palma) 
com per als trajectes més llargs (des de Manacor), fer aquest transbordament i l’increment
importantíssim de temps converteix el tren en un mitjà poc eficaç i, a la pràctica, inutilitza aquest mitjà de 
transport.

Per una altra banda, hi ha estudis tècnics que demostren la compatibilitat de fer l’obra i mantenir el tren 
fins a la plaça d’Espanya, com ho demostra el fet que les obres de l’aparcament soterrani de la plaça 
d’Espanya no va impedir la circulació per una de les dues direccions de les Avingudes.

Per tot això, es proposa al Ple, perquè l’aprovi, la següent 

PROPOSTA D’ACORD



1. L’Ajuntament d’Artà demana al Govern de les Illes Balears i a l’Ajuntament de Palma que arbitri les 
mesures adequades perquè, durant el temps que durin les obres de soterrament de les vies de tren, 
aquest pugui arribar a la plaça d’Espanya.”

A continuació, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en l’ordre del 
dia, i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

La portaveu d’UIA, Sr. Tous, diu que el seu grup volia presentar la mateixa moció. Diu que el Pla 
director sectorial de transports de Balears preveu la possibilitat que el tren no arribi a Artà. Per això, 
presenten l’esmena següent: reiterar la sol·licitud perquè el tren arribi a Artà. Igualment, diu la portaveu 
d’UIA, que l’acord s’ha de trametre als Serveis Ferroviaris de Mallorca, al Consell de Mallorca i al 
Govern balear.

Els reunits acorden, per unanimitat, aprovar l’esmena presentada per UIA.

El regidor del PP, Sr. Palmer, diu que està d’acord. El seu grup confia que la planificació que s’ha fet 
estigui ben pensada i ben programada.

El portaveu del PSOE, Sr. Silva, diu que donaran suport a la moció. A més, informa que demà al matí 
tenen concertada una reunió amb el director dels Serveis Ferroviaris de Mallorca. I demana que el tren 
arribi a Artà, amb la direcció Artà - Cala Rajada.

Ahir, diu el portaveu esmentat, es varen entrevistar amb el director insular de Carreteres i la titular 
d’AUMASA i aquests els varen remarcar que són necessàries més freqüències del trajecte Artà - Cala 
Rajada, perquè la gent s’acostumi a no utilitzar el tren.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, exposa que la qüestió que les aturades del servei siguin per la
reparació de les vies, és molt discutible. No és necessari aturar el servei per soterrar les vies del tren.

La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que hi ha estudis que diuen que no és necessari arribar al km 0 per 
soterrar les obres.

El regidor del PP, Sr. Palmer, sol·licita que els acords de la moció es votin per separat, ja que el seu 
grup donarà suport al punt perquè el tren arribi a Artà, però que no estan d’acord amb el punt 1.

A continuació, se sotmet a votació el fet de votar per separat els acords de la moció i els reunits 
acorden, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU/EV i PP) i 3 vots en contra (UIA), votar per separat els 
acords de la moció.

Se sotmet a votació l’acord núm. 1 i el punt 3 de la moció, i els reunits acorden, per 10 vots a favor 
(UM, PSOE, EU/EV i UIA) i 3 vots en contra (PP):



- Demanar al Govern de les Illes Balears i a l’Ajuntament de Palma que arbitri les mesures adequades 
perquè, durant el temps que durin les obres de soterrament de les vies de tren, aquest pugui arribar 
a la plaça d’Espanya.

- Trametre aquest acord als Serveis Ferroviaris de Mallorca, al Consell de Mallorca i al Govern 
balear.

Finalment, els reunits acorden, per unanimitat, sol·licitar al Govern de les Illes Balears i als Serveis 
Ferroviaris de Mallorca que el tren arribi a Artà, Capdepera, Sant Llorenç des Cardessar i Son Servera.

M2. Aprovació, si s’escau, de la moció per resoldre les diferències sorgides en diferents 
impostos com a conseqüència dels nous valors cadastrals de l’any 2004

El regidor d’UM, Sr. Moll, llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

1. Atès que durant l’any 2003 la Delegació d’Economia i Hisenda a les Illes Balears —Gerència
Regional del Cadastre— va notificar una revisió cadastral a tres municipis de Mallorca, entre ells 
Artà, que ha entrat en vigor l’any 2004, i que aquesta revisió s’anirà fent progressivament a tots els 
municipis de Mallorca.

2. Atès que aquesta revisió ha suposat una puja enorme en els valors cadastrals i que, ara, en molts de 
casos seran superiors al preu de mercat, sense explicar quins criteris de valoració s’han utilitzat per 
arribar a aquests nous valors cadastrals.

3. Atès que el valor cadastral s’utilitza en la valoració dels imposts següents:
a) IRPF: aquest impost imputa un rendiment teòric als habitatges distints de l’habitatge habitual 

d’un 1,1 % sobre el valor cadastral, rendiment que s’inclou com a rendiment regular a la base 
imposable general.

b) Impost sobre el patrimoni: en aquest impost els immobles es valoren segons el valor de mercat, 
el valor cadastral o el valor comprovat per l’Administració a efectes d’altres imposts. Els nous 
valors cadastrals impliquen una puja que, en la majoria dels casos, és superior a les altres 
valoracions.

c) Impost sobre transmissions i actes jurídics documentats: la base per valorar la base imposable 
d’aquest impost és el valor cadastral.

d) Impost sobre successions i donacions: el valor cadastral també és la base per valorar-lo.
e) Impost sobre béns immobles.
f) Plusvàlua: el valor del sòl reflectit en l’impost sobre béns immobles és la base que s’utilitza per 

calcular aquest impost.

4. Atès que les diferents administracions que gestionen aquests impostos no han realitzat cap 
modificació en les normes de valoració que minvi l’efecte de la revisió cadastral, cosa que implica 
que els ciutadans dels municipis que ja tenen els valors cadastrals revisats estan en un clar greuge 



comparatiu envers els ciutadans dels municipis que encara no tenen feta aquesta revisió, i que, per 
tant, el principi bàsic d’igualtat que propugna la Constitució espanyola no s’acompleix.

5. Atès que, si s’apliquen les normes de valoració existents, a part del greuge comparatiu, el ciutadà 
mig d’Artà no pot fer front a uns imposts que, al nostre entendre, passen a estar totalment desfasats i 
són clarament abusius.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament proposa adoptar els següents

ACORDS

1. Instar el ministre d’Economia i Hisenda del Govern de l’Estat espanyol, Excm. Sr. Pedro Solbes 
Mira, i el conseller d’Economia, Hisenda i Innovació del Govern de les Illes Balears, Hble. Sr. Lluís 
Àngel Ramis de Ayreflor Cardell, perquè prenguin les mesures oportunes en relació a les normes de 
valoració dels impostos que depenen de les seves administracions respectives per resoldre les 
diferències sorgides d’aquesta revisió cadastral, mesures que anivellin la càrrega impositiva que han 
de suportar els ciutadans d’Artà i de tots els municipis que ja tenen la revisió cadastral feta envers 
els ciutadans que paguen molt menys impostos perquè encara no els ha tocat sofrir aquesta revisió.

2. Instar la Delegació d’Economia i Hisenda a les Illes Balears —Gerència Regional del Cadastre—
perquè expliqui, públicament, els criteris que s’han seguit en aquesta revisió cadastral.

3. Transmetre aquest acord al ministre d’Economia i Hisenda del Govern de l’Estat espanyol, Excm. 
Sr. Pedro Solbes Mira; al conseller d’Economia, Hisenda i Innovació del Govern balear, Hble. Sr. 
Lluís Àngel Ramis de Ayreflor Cardell; i al gerent regional de la Gerència Regional del Cadastre, Sr. 
Luís Antonio Bachiller García.”

A continuació, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en l’ordre del 
dia, i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que el seu grup està d’acord, bàsicament, amb la moció. També diu 
que ha sortit publicat en els diaris que, a partir de l’any 2005, les transmissions de 120.000,00 € estaran 
exemptes. La portaveu esmentada diu que el seu grup votarà a favor i exposa que els ciutadans d’Artà 
sofreixen un greuge comparatiu en relació a altres pobles que encara no tenen feta la revisió del 
Cadastre.

El regidor del PP, Sr. Palmer, diu que el seu grup està a favor de la moció. No obstant això, fa les 
matisacions següents:
- Els valors cadastrals han pujat, però ho sabien de l’any passat, i, quan es varen aprovar les 

ordenances municipals, el Partit Popular presentà un esmena, en el sentit que es rebaixàs la  taxa, i 
l’Equip de Govern i el regidor d’EU/EV la varen rebutjar.



- Donaran suport a la moció perquè els valors cadastrals han pujat excessivament.
- Opina que, per mitigar aquesta pujada dels valors cadastrals, l’Ajuntament pot abaixar les 

plusvàlues quan revisi les seves ordenances.
- Els menors de 21 anys estan exempts.
- El Govern de les Illes Balears pensa rebaixar el 7 % que s’està pagant actualment, i pagar un 4 %.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que en el moment de discutir la modificació de les ordenances no 
se sabia a quant s’apujarien els valors cadastrals. I diu que és cert que l’Ajuntament té un cert marge de 
maniobra quan elabora l’ordenança de les plusvàlues.

El regidor d’UM, Sr. Moll, diu que, al final del mes d’agost, es va encarregar un estudi econòmic de 
l’ordenança reguladora de la taxa per l’increment dels terrenys (plusvàlua) i de l’IBI per rebaixar les
seves tarifes. Amb aquesta moció, es demana a la Gerència Regional del Cadastre que expliqui els 
criteris per augmentar els valors cadastrals.

Els reunits acorden, per unanimitat:

1. Instar el ministre d’Economia i Hisenda del Govern de l’Estat espanyol, Excm. Sr. Pedro Solbes 
Mira, i el conseller  d’Economia, Hisenda i Innovació del Govern de les Illes Balears, Hble. Sr. Lluís 
Àngel Ramis de Ayreflor Cardell, perquè prenguin les mesures oportunes en relació a les normes de 
valoració dels impostos que depenen de les seves administracions respectives per resoldre les 
diferències sorgides d’aquesta revisió cadastral, mesures que anivellin la càrrega impositiva que han de 
suportar els ciutadans d’Artà i de tots els municipis que ja tenen la revisió cadastral feta envers els 
ciutadans que paguen molt menys impostos perquè encara no els ha tocat sofrir aquesta revisió.

2. Instar la Delegació d’Economia i Hisenda a les Illes Balears —Gerència Regional del Cadastre—
perquè expliqui, públicament, els criteris que s’han seguit en aquesta revisió cadastral.

3. Transmetre aquest acord al ministre d’Economia i Hisenda del Govern de l’Estat espanyol, Excm. Sr. 
Pedro Solbes Mira, al conseller d’Economia, Hisenda i Innovació del Govern balear, Hble. Sr. Lluís 
Àngel Ramis de Ayreflor Cardell, i al gerent regional de la Gerència Regional del Cadastre, Sr. Luís 
Antonio Bachiller García.

M3. Aprovació, si s’escau, de la proposta sobre la periodicitat de les sessions plenàries

El Sr. batle llegeix la proposta que, copiada literalment, diu:

“Vist que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió extraordinària duita a terme dia 16 de juliol de 2003, aprovà 
dur a terme les sessions plenàries ordinàries el darrer dijous de cada mes;

Vist que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió extraordinària duita a terme dia 9 de juliol de 2004, va elegir 
un nou batle;



Vist que s’ha format un nou equip de govern dins aquesta legislatura, i en acompliment d’allò que 
estableix l’article 38 del ROF, propòs al Ple adoptar el següent 

ACORD

- Dur a terme les sessions plenàries ordinàries cada mes, preferiblement el darrer dimarts de cada mes.”

A continuació, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en l’ordre del 
dia, i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

La portaveu d’UIA, Sra. Tous, considera més còmode com es feia abans: les comissions informatives en 
dilluns i els plens en dijous. No els pareix tan correcte com ho proposa l’Equip de Govern.

El regidor del PP, Sr. Palmer, sol·licita que les comissions informatives no siguin en divendres.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que s’ha dit que suposarà un increment de les mocions per via 
d’urgència, i això no passarà.

A continuació, se sotmet la proposta a votació i els reunits acorden, per 10 vots a favor (UM, PSOE, 
EU/EV i PP) i 3 abstencions (UIA), dur a terme les sessions plenàries ordinàries cada mes, 
preferiblement el darrer dimarts de cada mes

M4. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per UIA de rebuig de l’ocupació per part 
d’IB3 de les freqüències de TV3 i de Canal 33

La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Atès que, dia 23 de setembre, el Govern de les Illes Balears va anunciar la reordenació de freqüències 
per raons tècniques.

Atès que, aquesta reordenació suposa que la nova televisió autonòmica, IB3, ocupi les freqüències que 
fins ara ocupaven TV3 i Canal 33.

Atès que, darrere aquesta simple reordenació, hi ha una jugada de gran calat polític. Que el Govern 
Matas vol repetir la jugada de Zaplana a València i pretén deixar com a televisions anecdòtiques les que 
vénen del Principat de Catalunya, que, ara mateix, tenen un gran pes entre la població. 

Atès que això suposarà que les llars artanenques es vegin envaïdes per una televisió molt semblant a la 



valenciana, on ja s’ha anunciat que els presentadors dels informatius empraran l’article salat (per què no 
emprar, a Artà, les modalitats artanenques?).

Atès que això suposarà un greu retrocés per a la llengua catalana i la unificació de Catalunya com a país.

Atès que estam davant d’un intent del Govern Matas de tirar per terra anys de treball seriós en matèria 
lingüística per imposar una televisió que serà igual de “xabacana” que el Canal 9.

Per tot això, presentam al Ple, perquè les aprovi, les següents

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ

1. Rebutjar l’ocupació de les freqüències de TV3 i Canal 33 per part d’IB3. 

2. Sol·licitar al Govern que reconsideri aquesta decisió i arribi a un acord amb la Generalitat per tal de 
trobar altres freqüències buides.

3. Trametre aquest acord al Molt Honorable President del Govern, Jaime Matas Palou.”

A continuació, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en l’ordre del 
dia, i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

El regidor del PP, Sr. Palmer, diu que el seu grup no està d’acord amb la moció.

El portaveu del PSOE, Sr. Silva, diu que està d’acord amb la moció. Els preocupa que el Govern del 
Partit Popular estigui bloquejant la Llei de normalització lingüística.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que el canvi de Govern estatal s’ha notat a la TVE; en canvi, no 
s’ha notat aquest canvi a TV3, quan hi ha hagut un canvi en el Govern català.

Finalment, se sotmet a votació la moció presentada per UIA, i els reunits acorden, per 10 vots a favor 
(UM, PSOE, EU/EV i UIA) i 3 abstencions (PP):

1. Aprovar la moció presentada per UIA de rebuig de l’ocupació per part d’IB3 de les freqüències de 
TV3 i de Canal 33, els acords de la qual són:

- Rebutjar l’ocupació de les freqüències de TV3 i Canal 33 per part d’IB3.
- Sol·licitar al Govern que reconsideri aquesta decisió i arribi a un acord amb la Generalitat per tal de 
trobar altres freqüències buides.
- Trametre aquest acord al Molt Honorable President del Govern, Jaime Matas Palou.



M5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per UIA sobre la unificació dels cotxes de 
la Policia Local

La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Atès que, a principis de setembre, el conseller d’Interior, Sr. Rodríguez, va presentar als mitjans de 
comunicació la nova imatge unificada per a totes les Balears dels vehicles de la Policia Local.

Atès que, a les fotografies publicades en els diaris, es podia comprovar la policromia dels vehicles (amb 
almenys 5 colors diferents) que, des del punt de vista de la despesa que generarà la pintura, consideram 
del tot innecessària.

Atès que la majoria de policies locals de l’illa han demostrat el seu descontentament amb aquesta nova 
imatge i que, fins i tot, n’han fet befa.

Atès que, a més, sobta que, quan el Sr. Rodríguez era regidor d’Infrastructures de l’Ajuntament de 
Palma, es va canviar el color dels taxis pel blanc, per criteris d’estalvi, i que, ara, la Conselleria adopti 
aquesta mesura, que suposarà un increment important de la despesa per als ajuntaments.

Per tot això, presentam, perquè el Ple les aprovi, les següents

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ

1. Rebutjar la nova imatge dels cotxes de la Policia Local que va presentar el Govern de les Illes 
Balears, la qual, com a primera conseqüència, suposarà un increment de la despesa municipal.

2. Sol·licitar al Govern que, si està decidit a tirar endavant aquesta unificació dels cotxes de les policies 
locals, assumeixi totalment les despeses que se’n derivin.

3. Trametre aquest acord a l’Honorable Conseller d’Interior, José María Rodríguez.”

A continuació, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en l’ordre del 
dia, i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

El regidor del PP, Sr. Palmer, comenta que la premsa ja ha parlat prou sobre aquest tema i que el Sr. 
Rodríguez ja s’ha manifestat. Comprèn que hi hagi policies locals que no estiguin d’acord amb el color 
dels cotxes.



El batle diu que el seu grup aprovarà la moció, per la despesa que suposa el canvi de pintura de tota la
flota dels cotxes de la Policia Local.

El portaveu del PSOE, Sr. Silva, diu que, en la Llei, no hi ha cap article que digui que se subvencionaran 
les despeses ocasionades pel canvi de pintura dels cotxes de la Policia Local.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, manifesta la seva conformitat.

Finalment, se sotmet a votació la moció presentada per UIA, i els reunits acorden, per 10 vots a favor 
(UM, PSOE, EU/EV i UIA) i 3 abstencions (PP):

1. Aprovar la moció presentada per UIA sobre la unificació dels cotxes de la Policia Local, els acords 
de la qual són:

a) Rebutjar la nova imatge dels cotxes de la Policia Local que va presentar el Govern de les Illes 
Balears, que, com a primera conseqüència, suposarà un increment de la despesa municipal.

b) Sol·licitar al Govern que, si està decidit a tirar endavant aquesta unificació dels cotxes de les policies 
locals, assumeixi totalment les despeses que se’n derivin.

c) Trametre aquest acord a l’Honorable Conseller d’Interior, José María Rodríguez.

M6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per UIA de rebuig a la proposta del 
ministre d’Afers Estrangers amb què demana a la Unió Europea que tant el català com el 
valencià siguin llengües diferents

La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“Davant l’al·lucinant proposta del ministre d’Afers Estrangers del regne d’Espanya, amb què demana a 
la Unió Europea que tant el català com el  valencià, noms diferents de la mateixa llengua, siguin 
considerades llengües diferents i de ple dret exposam el que segueix: 

* Estam d’acord amb el fet que el català, la setena llengua més parlada a la UE, tingui el mateix rang i 
consideració que qualsevol altra de les llengües dels estats que formen part de la UE. I a més ho exigim. 

* Hi ha tres exemples —pel cap baix— de llengües europees que es parlen en més d'un estat de la Unió: 
el francès (a Bèlgica i a França), l’alemany (a Alemanya, a Àustria i a Suïssa) i el neerlandès (a Holanda i 
a Bèlgica (Flandes)), i tenen, en canvi, una única oficialitat.



* Només les autoritats lingüístiques amb competència normativa sobre el català i el món acadèmic 
lingüístic poden pronunciar-se sobre el tema. De la mateixa manera que un no cirurgià no pot operar, un 
no lingüista no té capacitat per parlar excàtedra i fer lleis i reglaments que vulneren el sentit comú, 
basant-se amb la paraula dels no experts. 

* No han de prevaler els interessos particulars i sectaris davant la lògica, l’opinió dels lingüistes de tot el 
món i, fins i tot, dels dictàmens del Tribunal Constitucional. 

* De la mateixa manera que el Govern del regne d’Espanya no va demanar la cooficialitat de 
l’extremeny, el murcià, l’andalús o el madrileny, tampoc no té cap lògica que demani alhora la del català i 
el valencià. 

* L’Estatut del País Valencià reconeix el valencià com a llengua pròpia, però en cap lloc no s'especifica 
que sigui una llengua diferent del català parlat al Principat, les Illes i altres terres de l’àmbit lingüístic. 

Per això,

DEMANAM

1. La igualtat de drets lingüístics dels ciutadans que parlen la llengua catalana a la UE, en relació als 
ciutadans que parlen altres llengües reconegudes com a oficials. 

2. Que, independentment de la denominació final de la llengua, decidida pel món acadèmic competent en 
el tema, es reconegui d’una vegada i per sempre, tant al Regne d’Espanya com a la UE, la unitat de la 
llengua catalana. 

3. Enviar aquest acord al ministre d’Afers Estrangers, Miguel Ángel Moratinos, i a Joves per la 
Llengua.”

A continuació, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en l’ordre del 
dia, i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

El regidor del PP, Sr. Palmer, manifesta la seva conformitat.

El batle manifesta, també, la seva conformitat i diu que, en el Ple, ja s’han aprovat mocions similars.

El portaveu del PSOE , Sr. Silva, diu que està a favor i comenta que el president del Congrés dels 
Diputats i molts de ministres parlen el català.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, també mostra la seva conformitat.

Els reunits acorden, per unanimitat:



1. Aprovar la moció presentada per UIA de rebuig de la proposta del ministre d’Afers Estrangers amb 
què demana a la Unió Europea que tant el català com el valencià siguin llegües diferents, els acords de la 
qual són:

a) Demanar la igualtat de drets lingüístics dels ciutadans que parlen la llengua catalana a la UE, en relació 
als ciutadans que parlen altres llengües reconegudes com a oficials. 

b) Demanar que, independentment de la denominació final de la llengua, decidida pel món acadèmic 
competent en el tema, es reconegui d’una vegada i per sempre, tant al Regne d’Espanya com a la 
UE, la unitat de la llengua catalana. 

c) Enviar aquest acord al ministre d’Afers Estrangers, Miguel Ángel Moratinos, i a Joves per la Llengua.

7. Precs i preguntes

A continuació, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat per UIA:

PRECS:

1. Demanam a l’Equip de Govern que convoqui els plens quan pertoca. Ens referim a què no n’hi va 
haver durant el mes d’agost i els regidors de l’oposició no vàrem poder dur a terme la nostra tasca de 
control a l’Equip de Govern. Si hom es presenta a les eleccions, ha de tenir clar que un càrrec públic no 
té un mes de vacances.

Resposta: Segons recordam, la proposta inicial del seu grup, a la constitució del nou ajuntament en el 
mes de juliol de 2003, va ser que els plenaris ordinaris tinguessin periodicitat bimensual. Va ser la 
majoria del plenari, en contra de la voluntat de l’Equip de Govern d’aleshores, la que va imposar la 
periodicitat mensual dels plenaris i també, per majoria, el plenari va demanar que no es convocassin 
plenaris durant els mesos d’agost i durant el període de festes de Nadal i Cap d’Any, a no ser que fossin 
d’una urgència inajornable.

L’Equip de Govern actual respecta les decisions del plenari i, si no hi ha una causa major que així ho 
justifiqui, no convocarà plenaris durant aquestes dates.

Dit això, mai en aquest Ajuntament s’han donat tantes possibilitats a l’oposició per exercir el control de 
l’acció de govern. En aquesta qüestió, com en la resta de consideracions que es fan en aquest prec, 
sobre les obligacions dels càrrecs electes, el seu grup no està en condicions de fer-nos costureta.

2. Demanam a l’Equip de Govern que rendabilitzi la dedicació exclusiva del seu primer tinent de batle i 
que, per tant, formi part de totes les comissions informatives que es convoquin. Cada mes això pot 
suposar una mesura de despesa econòmica dels ciutadans artanencs.



Resposta: No són els regidors d’UIA els que han de triar els portaveus de la resta de forces polítiques 
representades a la Sala. A més, per si no ho sap, és normal que la composició de les comissions 
informatives obeeixi a criteris de la distribució de competències i de responsabilitats en cada àrea de 
gestió i no de repartiment d’assistències, com pareix desprendre’s del seu prec.

3. Demanam a l’Equip de Govern que es faci un repàs a tots els parcs infantils del municipi. Estan molt 
descuidats i, de vegades, representen un perill seriós per als infants que els utilitzen, ja que falten peces i 
n’hi ha que estan fluixes.

Resposta: És una ocupació habitual d’aquest Equip de Govern. Ens consta que hi ha desperfectes al 
parc de Na Caragol, que té algunes lloses aixecades, falten 3 cordes per enfilar-s’hi i també una cadena 
d’una de les baranes del castell de joc, que està desfermada. També tenim notícies de diversos 
desperfectes en el castell de jocs del parc de la Bassa d’en Fesol. La brigada els ha de repassar tots; 
aquest és un dels motius perquè hem fet públic un ban per cobrir una de les baixes laborals que fa temps 
que arrossega aquesta àrea municipal, des de fa més 3 mesos, cal recordar.

De tota manera, si una altra vegada tenen qualque dada concreta de desperfectes o propostes de 
millora, els agrairem que ens ho comuniquin, i si poden concretar un poc més i no fer afirmacions tan 
genèriques com aquest prec, encara millor; si hi ha disponibilitat pressupostària i plantilla per executar les 
reparacions, les abordarem.

4. Demanam a l’Equip de Govern que adobi o senyalitzi d’alguna manera el clot, bé, el sobam, que hi ha 
a la cruïlla entre els carrers de Ramon Llull i de Na Caragol.

Resposta: Aquest clot està senyalitzat, ho està des del dia 7 d’agost, mitjançant un con i el senyal a la 
que vostè fa referència al prec següent .

5. Demanam a l’Equip de Govern que encomani a la Policia Local un pla de presència per a tot el 
municipi. Posarem un exemple: durant les festes de Sant Salvador, els membres de la Policia varen 
deixar un senyal de prohibició en aquesta mateixa cruïlla per al circuit ciclista de dia 7 d’agost. El senyal 
va romandre en aquest indret fins dia 14 de setembre, que és quan va ser retirat. La imatge que es dóna 
és que la Policia Local no ha passat per un indret que és al bell mig del poble durant un mes. S’hauria de 
fer, així, un pla de presència de la Policia a nivell municipal.

Resposta: Prenem nota del seu interès per la presència policial, encara que se’ns fa molt discutible que 
aquesta sigui ara inferior a la de fa 3 mesos. Més bé ens inclinam a pensar que aquest senyal era, 
precisament, una manera de senyalitzar el clot  en qüestió. 

Segurament estarem d’acord amb què aquesta no és la manera més adequada de senyalitzar els clots, 
però ens hauran de concedir que tampoc existeix un senyal específic per senyalitzar clots i, a més, cas 
que existís, aquest Ajuntament els hauria exhaurit fa temps. S’imaginen vostès un enfilall de senyals de 
clots en el camí de l’Estanyol, o en els carrers de Josep Sanxo de la Jordana, del Figueral, del Pontarró 



o en qualsevol dels que s’han asfaltat en els darrers mesos per l’anterior Equip de Govern o per l’actual?

6. Demanam a l’Equip de Govern que doni ordres a l’empresa concessionària perquè adobi o reemplaci 
el contenidor que hi ha al cantó de Na Coixa. Fa dos mesos que té la tapa per terra.

Resposta: Es tendrà en consideració.

7. Demanam a l’Equip de Govern que intercedeixi davant carreteres per tal de millorar la seguretat de la 
carretera de Canyamel, una de les carreteres “més segures” en boca dels responsables del Consell de 
Mallorca. Ja hi ha hagut topades i sembla que sigui un tant insegura. 

Resposta: Hi intercedirem. Però aquest Equip de Govern coneix, tan bé com vostès, com funcionen els 
mecanismes de manteniment de riscs en la carretera. Sabem, com vostè, que no es pot parlar 
genèricament de carreteres (ni autopistes) segures amb tanta alegria, perquè els conductors (o almanco 
bona part d’ells), paral·lelament a les “millores” que puguin realitzar-se en el traçat o paviment de les 
vies, incrementen les conductes de risc (velocitat excessiva i altres), i el resultat final és el manteniment de 
la sinistralitat i, fins i tot, l’increment de la gravetat dels accidents. La “millora” de la carretera d’Alcúdia 
és un exemple que avala aquestes conclusions i que té una molt més ampla perspectiva temporal.

8. Demanam a l’Equip de Govern que, quan es faci una convocatòria del Parc es faci bé, que pugui 
arribar a tots els afectats i no només a una part, com va succeir en dies passats.

Resposta: L’Equip de Govern d’aquest Ajuntament no és el responsable de les convocatòries del Parc. 
Acceptam, en aquest cas, la minúscula de la paraula en el seu prec, perquè creiem que s’acomoda millor 
amb la realitat actual del parc natural de Llevant. De tota manera, farem arribar la seva petició a la 
directora del Parc, a la Junta i a la Conselleria de Medi Ambient.

PREGUNTES PENDENTS DEL PLENARI ORDINARI ANTERIOR:

SOCORRISTA. Vagi per endavant que no tenim res contra aquesta persona que s’ha contractat, però 
volem formular les següents qüestions:

2.8.1. Com s’ha contractat el segon socorrista de la Colònia de Sant Pere?

Resposta: Mitjançant una contractació d’urgència, per no deixar desatès el servei. 

2.8.2. A quin tipus de proves s’ha sotmès el segon socorrista de la Colònia? 

Resposta: A cap tipus de prova, ja que només hi havia un aspirant i comptava amb la titulació 
necessària.

2.8.3. Hi havia algun ban vigent en el moment de la seva contractació?



Resposta:  No. No hi va haver cap ban vigent, però atesa la urgència de trobar un altre socorrista per 
cobrir la vacant, vàrem acceptar, com a sol·licitud fora de termini, l’expressada en el curs d’una 
entrevista personal per qui finalment vàrem contractar.

2.8.4. Sap l’Equip de Govern que ha contravingut la Llei de contractes de l’Administració?

Resposta: L’Equip de Govern no ha contravingut la Llei de contractes de l’Administració, ja que aquesta 
llei es refereix als contractes d’obres i de subministrament, i no a la contractació d’aquest tipus de 
personal. No obstant això, la contractació es va fer respectant els principis establerts en la legislació 
vigent.

6. JUNTA DE GOVERN

6.1. Per què la Junta de Govern de dia 12 de juliol va atorgar un reservat per a minusvàlids sense que el 
demandant aportàs el certificat de mobilitat reduïda i sense l’informe preceptiu dels Serveis Socials 
d’aquest Ajuntament?

Resposta: Vist que tenia un vehicle adaptat i que presentà el certificat de minusvalidesa i la targeta 
acreditativa del grau de minusvalidesa, i, vist que, segons l’informe de la Policia Local, va presentar la 
documentació exigida a tal efecte, se li va pintar provisionalment el reservat sol·licitat, fins que presenti el 
certificat de greus problemes de mobilitat, el qual està en tramitació.

PREGUNTES CORRESPONENTS A AQUEST PLE ORDINARI:

1. MEDI AMBIENT

1.1. L’Equip de Govern va enretirar el punt verd de Sa Clota. Som conscients que causava mala imatge. 
Per què no es va fer primer el punt verd de dins Sa Clota i així no s’hauria molestat els veïns?

Resposta: L’Equip de Govern va tenir una reunió amb l’empresa concessionària, concretament dia 
22/07/2004 i, entre d’altres temes, es va decidir enretirar l’àrea d’aportació de Sa Clota, ja que es 
considerà que la millor manera d’evitar la mala imatge que causava tenir aquella brutor aferrada a la 
murada de Sant Salvador era llevar-la d’un cop i no passar-la a una altra banda, deixant clar que, si la 
gent es queixava i insistia en la seva reubicació, es faria dins l’aparcament de la Clota. I així ha estat, per 
tant, de seguida que hem tingut disponibilitat pressupostària, disponibilitat del personal de la Brigada i 
que s’han acabat les obres de la connexió del nou pou de Sa Clota, hem decidit la seva reubicació.

1.2. Quan es pensa fer aquest punt verd?

Resposta: Aquesta mateixa setmana.

1.3. Quan ho podran emprar els veïns?



Resposta: La setmana vinent. 

1.4. S’ha netejat, per part de l’Ajuntament, el solar de la veïna on els ciutadans tiraven els fems quan no 
trobaven el punt verd? 

Resposta:  No és un solar, de moment és una parcel·la rústica inclosa en una unitat d’actuació. Al marge 
de la seva situació urbanística, l’Ajuntament l’ha feta neta. 

1.5. Per aquesta mateixa raó, el punt verd de la cruïlla entre Costa i Llobera i Ses Païsses també fa molt 
mal afecte. El llevaran? On el traslladaran? Deixaran que la gent ompli de fems els solars dels voltants?

Resposta:  No passi pena, aprofitant les obres que estan en curs, millorarem tota la zona, inclosa l’àrea 
d’aportació.

2. GESA

2.1. A dia d’avui —28 de setembre de 2004— quines accions ha dut a terme l’Equip de Govern per tal 
de solucionar els continus talls de corrent que pateix el municipi des de fa dues setmanes?

Resposta: L’Ajuntament ha tengut una reunió amb GESA i li hem presentat les nostres queixes.

2.2. Ha fet una valoració de les pèrdues que ha pogut ocasionar a les empreses artanenques —gairebé
totes petites i mitjanes empreses familiars? A quan s’apugen? Pensa demanar l’Ajuntament el seu import 
a GESA?

Resposta: L’Ajuntament no ha realitzat aquesta valoració, ni està en condicions de fer-la, ni ens 
correspon fer-la. En tot cas, és una feina que correspon a les associacions d’industrials i comerciants. Si 
ho fan, tendran el suport de l’Ajuntament.

3. PISCINA MUNICIPAL

3.1. Pot explicar el senyor Batle per què la Piscina Municipal fa un horari diferent i més restrictiu que 
l’anterior des de finals d’agost, sense que l’Ajuntament s’hagi pronunciat al respecte?

Resposta: Al pleC de condicions de la concessió de la piscina no hi ha cap clàusula que parli de l’horari 
de la piscina, per tant no han incomplit cap dels seus compromisos. De tota manera, aquest és un tema 
que no està tancat i que esta pendent d’una reunió, que tendrà lloc pròximament.

3.2. Hi està d’acord, la Junta de Govern Local, amb aquest nou horari?

Resposta: La Junta de Govern encara no s’ha manifestat, perquè està pendent de la reunió que es tendrà 
pròximament amb la concessionària de la Piscina.



3.3. Hi està d’acord el regidor d’Esports, amb aquest nou horari?

Resposta: El regidor d’Esports es pronunciarà després de tenir la reunió esmentada.

3.4. Hi està d’acord el regidor d’Educació i Serveis Socials? Per què encara no s’ha pronunciat al 
respecte? És una altra renúncia que ha hagut de fer a causa del pacte?

Resposta: És un tema que no està tancat i sobre el qual em pronunciaré quan ho trobi oportú, encara que 
no cal tenir dots endivinatoris per saber quina és la posició d’EU-EV sobre la defensa i el manteniment 
dels serveis públics. Les diferències entre EU-EV i la resta de membres de l’Equip de Govern, les pot 
trobar en el document que hem signat, i en cap cas es parla de renúncies.

4. CENTRE DE DIA

4.1. Quants usuaris té, a dia d’avui, el Centre de Dia? 

Resposta: Fins dia 14 de setembre, hi havia cinc usuaris que assistien al Centre a diari i un que hi acudia 
un dia o dos a la setmana. A dia d’avui tenim quatre usuaris que són fixos i aquesta persona que hem 
esmentat abans, que hi acudeix un o dos dies a la setmana.

4.2. És cert que, durant els mesos d’estiu, ha arribat a tenir un sol usuari?

Resposta: Durant el mes d’agost, concretament els dies 18 i 20, va assistir un usuari al matí i dos a la 
tarda. Durant quatre dies en tinguérem 3, d’usuaris, i la resta de dies hi assistiren entre 4 i 5 persones.

4.3. Per què no hi ha mesures de promoció d’un servei públic que, com cal recordar, és un dels serveis 
que, en el futur, hauria de ser capdavanter perquè és molt proper dels ciutadans?

Resposta: Perquè no és molt lògic proporcionar un servei que tan sols té una plaça vacant i que està en 
un lloc provisional. Es té previst fer una campanya àmplia i adequada quan tenguem la data d’obertura 
del nou centre, que serà un espai adequat i que reunirà tots els requisits legals de funcionament. Les tres 
respostes anteriors ens les han facilitat els serveis tècnics municipals i ens semblen correctes, però com a 
regidor delegat de Serveis Socials vull afegir el següent.

En relació al Centre de Dia, la primera mesura que estam posant en marxa és acomplir amb la
normativa, cosa que vol dir traslladar-lo a la planta baixa de la Residència i dotar-lo d’un bany adaptat. 
Això, a més de millorar l’atenció als usuaris, ens permetrà accedir a les subvencions (enguany estam a 
punt de perdre, si no l’hem perduda ja, una de 50.885,81 €).

4.4. Quines obres realitzen a la Residència?



Resposta: Convertir els dos banys de la planta baixa en un bany adaptat que acompleixi normativa.

4.5. Quina empresa és l’encarregada de fer-les? Quin ha estat el procediment perquè aquesta empresa
s’encarregàs de fer aquestes obres?

Resposta: Rústiques i modernes, del Sr. Ginard Camunyes. Ha estat contractada directament pel batle

4.6. Sota quina direcció d’obres?

Resposta: Es tracta d’una obra menor que no necessita direcció tècnica, basta la del mestre d’obres. 
Així i tot, hi ha una arquitecta que supervisa les obres.

4.7. Quin és el pressupost total de les obres?

Resposta: Aproximadament, uns 3.000 €.

4.8. Hi haurà, en aquesta ocasió, compensació de deutes i despeses? Cal recordar que aquesta empresa 
“adjudicatària” té algunes infraccions urbanístiques a l’Ajuntament.

Resposta: Sí, hi haurà compensació de deute.

4.9. Creuen correcta que una empresa que té infraccions urbanístiques com a promotora, propietària i 
constructora de la mateixa obra sigui premiada amb unes obres a l’Ajuntament?

Resposta: Sí, sobretot tenint en compte dues qüestions:
a) El desprestigi d’aquest Ajuntament a l’hora de contractar qualsevol obra, per raó de la nostra 

morositat coneguda “urbi et orbe”.
b) La urgència de les obres per adaptar-nos a la normativa, si no volem renunciar a les subvencions 

com va fer l’Equip de Govern anterior.

URBANISME

5.1. Per quina raó ha aparegut, en tots els mitjans de comunicació, una fotografia dels regidors Josep 
Silva i Julen Adrián i del batle Rafel Gili que entreguen les claus de les cases de Betlem?

Resposta: Perquè els mitjans de comunicació ho van trobar oportú. No es tractava d’un anunci 
publicitari ni d’un publireportatge.

5.2. Qui va avisar els periodistes?

Resposta: Demani vostè als periodistes. No es va fer una nota de premsa oficial, perquè no vam tenir 
temps de fer-la. Tampoc, per diversos motius, no es va enviar un avís oficial als diferents mitjans de 
comunicació, però tampoc ho vam ocultar a ningú, i cada regidor va parlar i informar a qui va estimar 



oportú.

5.3. Té aquesta fotografia un significat especial?

Resposta: Sabem que uns polítics tan aguts com els d’UIA sabran extreure tot el seu significat a les fotos 
en qüestió i a la informació que les acompanyava.

5.4. Se’n senten orgullosos, els membres del tripartit, d’haver perdut aquesta possessió?

Resposta: No responem preguntes capcioses i falses. Aquest Equip de Govern no ha perdut la possessió 
de les Cases de Betlem. La pèrdua de les cases de Betlem és una de les conseqüències d’una decisió 
presa, per unanimitat, pel Parlament de les Illes Balears. Una altra conseqüència, més grata, va ser la 
declaració dels Canons com a ANEI i la desclassificació de les 2.000 places turístiques previstes. La 
decisió unànime del Parlament trasllada al Govern (a l’anterior i a l’actual Govern) la responsabilitat de 
recuperar el servei públic que han suposat les cases de Betlem per a tots els ciutadans i ciutadanes de 
Mallorca.

5.5. Té l’Equip de Govern alguna actuació prevista per recuperar la possessió d’aquesta propietat?

Resposta: El que no farà aquest Equip de Govern serà votar en contra de reclamar al Govern que 
assumeixi la responsabilitat de recuperar l’ús públic d’aquesta finca i de l’equipament d’oci que 
representava. No farem com el que el seu grup, UIA, va fer dues vegades en aquest Ajuntament. No 
desviarem l’atenció pública de la responsabilitat del Govern per recuperar aquest equipament. No li 
donarem aire al Govern perquè s’amagui i eludeixi les seves responsabilitats. No farem el que vostès fan.

5.5. Quines mesures de seguretat prendrà l’Equip de Govern per evitar actes vandàlics en aquesta
propietat?

Resposta: Les que prenem en la resta de propietats privades.

5.6. Quina és la situació, ara mateix, de les obres amb infracció urbanística que estaven situades a dins 
ANEI?

Resposta: De moment estam com vostès les van deixar, encara que, en algun cas, s’han cobrat 
parcialment les multes.

5.7. S’ha obert expedient d’infracció urbanística per la façana decorada amb grafits al carrer de Ciutat?

Resposta: No, però no es descarta fer-ho si es comprova que hi ha una infracció urbanística.

5.8. És veritat que el senyor Batle va dir, a la Comissió Informativa de dilluns, que havien repassat totes 
les fitxes del catàleg de béns immobles?



Resposta: Sí.

5.9. Les han repassat?

Resposta: Sí.

5.10. Va dir mentides?

Resposta: No en diu mai.

SEGURETAT

6.1. Per què han tardat tant a posar els reductors de velocitat dels carrers de Santa Margalida i de Pere 
Amorós? Recordam que es varen llevar pel circuit ciclista i que no s’han reintegrat fins la setmana 
passada, amb l’escola ja començada.

Resposta:  Estava planificat així.

6.2. Són conscients del perill que suposava per a les nines i els nins que anaven a escola a Na Caragol i 
a l’Institut?

Resposta: És relatiu.

6.3. Han rebut queixes de les AMPA o de les direccions dels centres? Quines?

Resposta: Les direccions de l’Institut i de Na Caragol ens van demanar que es fes aviat. Quan l’AMIPA 
de Na Caragol ens ho va demanar el passat divendres 24, ja s’havia posat la que faltava.

6.4. Ha iniciat la Policia Local els seus torns a les escoles per regular les entrades i les sortides?

Resposta: Sí.

6.5. S’ha pintat l’estacionament per a autobusos a l’IES?

Resposta: No, però no es tracta només de pintar, també s’ha de canviar una voravia, i per les baixes que 
hem tengut a la Brigada tot s’ha retardat.

7. MOCIÓ DE L’EURO

7.1. Senyor Batle, quan pensa presentar el regidor d’EU-EV la moció de cobrar, els regidors, un euro 
brut per assistència? Nosaltres, que li donarem suport, creiem que no som els més adients per presentar-
la perquè, de fet, la vàrem presentar i aprovar. Qui l’ha desaprovada o desautoritzada ha estat ell. Li 
torn a repetir, pot estar per ben segur que nosaltres li donaren suport, perquè ell sap que el varen utilitzar 



per dir una mentida pública, que consta en l’acta de plenari. És com si ell hagués estat la pedra que un 
altre ha llançat per amagar immediatament la mà.

Resposta: El regidor d’EU-EV no presentarà cap moció al respecte. Al darrer plenari va emplaçar al seu 
grup UIA a fer-ho i va anunciar que no s’oposaria (no votaria en contra), si vostès la presentaven. 
Faci’n vostès el que trobin, però deixin d’embullar i de fer-nos perdre el temps.

Per cert, el moment oportú per haver-la presentada, l’esmena relativa a la quantia de les assistències, era 
el plenari de juliol passat, i tampoc no van piular. No tergiversin més i llegeixin les actes dels plenaris. 
Quant a les mentides o no d’uns o d’altres, els hem de recordar que el seu capital de credibilitat està en 
les hores més baixes.

8. MANTENIMENT I OBRES

8.1. No pensen continuar amb l’asfaltat de carrers que havia iniciat l’anterior Equip de Govern?

Resposta: Sí, hi ha proves.

8.2. És veritat que el regidor d’Hisenda va dir, en el Consell d’Àrea, que pensaven fer les obres del 
canvi de clavegueram en distintes fases i aixecar els carrers de tot el poble tantes vegades com faci falta?

Resposta: Ho farem bé, no es preocupin.

8.3. Ha pensat el regidor d’Hisenda els doblers que es poden perdre? No me’n deu poder dir una xifra? 
Fer-me’n dos cèntims?

Resposta: No en perdrem cap.

9. CULTURA

9.1. Com pensen regular el servei de Ràdio Artà Municipal?

Resposta: Amb un conveni i un document públic i oficial, aprovat per plenari, i consensuat amb qui vulgui 
arribar a acords.

9.2. Pensen fer un concurs públic?

Resposta: No convocarem cap concurs públic. Sí regularitzarem la situació actual. No qüestionarem 
l’actual sistema de gestió, al qual es va arribar d’una manera absolutament irregular ja que, segons la 
secretària assegura, no hi ha cap document que estableixi els termes de la gestió o concessió actual. I no 
ho farem, no convocarem cap concurs públic, perquè el remei seria pitjor que la malaltia. Tenim una 
ràdio municipal en precari, al domicili de la persona que la gestiona, perquè no hi ha cap espai municipal 
que la pugui albergar, per la caòtica gestió i falta de planificació de l’Equip de Govern anterior, en 



abordar les obres de les Escoles Velles sense tenir els mitjans per poder finalitzar-les. És el mateix estil 
de gestió indocumentada que va atorgar la gestió de Ràdio Artà Municipal, sense cap document escrit 
que reguli la concessió.

9.3. Preveurà aquest concurs públic —que és la millor manera d’adjudicar un servei públic— la Llei 
d’ordenació de les telecomunicacions, de 18 de desembre de 1987, i oferirà una informació plural que
garanteixi una diversitat informativa, com reconeix la Constitució espanyola de 1978?

Resposta: Malgrat que no tenguem previst fer un concurs públic, en el conveni tendrem en compte 
aquests principis de pluralitat i diversitat.

9.4. Com pensa l’Equip de Govern solucionar el tema del nou gerent del Teatre?

Resposta: El tema del gerent està en marxa i ho pensam resoldre, pròximament, en una reunió 
extraordinària del Patronat del Teatre, que tendrà lloc el proper dijous dia 7, a les 13 hores, al Teatre.

9.5. És conscient que, d’aquí a tres mesos, el gerent actual deixa la seva feina i que el nou o la nova 
gerent ja hauria de conèixer la seva feina i haver trepitjat el Teatre?

Resposta: Som totalment conscients d’aquesta situació, i aquest tema quedarà resolt en un període curt 
de temps.

10. EDUCACIÓ

10.1. Pot explicar el senyor Batle com ha aconseguit que el regidor d’Educació inclogui el ball de saló en 
l’oferta educativa d’educació d’adults, excloent, fins i tot, altres alternatives?

Resposta: De la mateixa manera que s’han inclòs altres, escoltant els responsables de cada secció i les 
propostes que els hi arriben. Sabem que, segons el seu analista polític oficial, el regidor delegat 
d’Educació és un polític molt avorrit, però els hi puc assegurar que no té res contra el ball de saló, 
encara que no ho practiqui ni estigui especialment dotat en aquestes habilitats, ni tengui pensat instruir-se,
ni en aquest ni en altres cursos d’adults

10.2. Això també és part de les renúncies que ha hagut de fer per fer part del famós pacte?

Resposta: Els acords del pacte de govern figuren a la pàgina web d’aquest Ajuntament.

10.3. El regidor d’Educació va dir, a la Comissió Informativa, que la Comissió Escolar municipal seria 
oberta a tothom. Pot explicar com pensa fer pública aquesta convocatòria?

Resposta: Pels canals habituals, com es convoquen els consells d’àrea, i, prèviament, hem avançat la 
convocatòria en les entrevistes personals que he mantingut amb les diferents comunitats educatives.



10.4. Pot explicar el funcionament de la Comissió? Coordinar les activitats dels diversos centres 
educatius d’Artà.

Resposta: És similar al que ha tengut fins ara, amb les variacions ja anunciades, que es proposen en 
l’ordre del dia de la convocatòria.

10.4.1. Qui la presidirà?

Resposta: La presidirà el batle i, per delegació, el regidor d’Educació, Sr. Julen Adrián.

10.4.2. Qui hi tindrà veu i vot?

Resposta: Tindran veu i vot: 
� els representants de les direccions dels centre educatius: CP de la Colònia, CP Na Caragol, CC 

Sant Bonaventura, CC Sant Salvador, IES Llorenç Garcias i Font, escoletes municipals d’Artà i de 
la Colònia, Escola de Música i Escola d’Adults.

� els representants de les AMIPA del CP de la Colònia, CP Na Caragol, CC Sant Bonaventura, CC 
Sant  Salvador, Institut i d’altres que es puguin crear de noves. 

� els representats dels alumnes de tots els centres que en tenguin.
� representants dels sindicats d’ensenyament amb presència al municipi que en desitgin formar part.

La resta de persones presents hi podran intervenir si la presidència ho troba oportú.

10.4.3. Quin és l’objectiu d’aquesta Comissió?

Resposta: Coordinar les activitats dels diversos centres educatius d’Artà.

10.4.4. Quina relació existeix entre aquesta Comissió i el PEC?

Resposta: La que la Comissió vulgui tenir i així sigui acceptada pel nucli impulsor del PEC.

11. FESTES

11.1. Pot explicar el senyor Batle el Pla d’actuació en l’organització de la Fira? Quan es va començar a 
fer-hi feina? Qui és l’organitzador? De quins actes en concret s’ha ocupat la regidora de Festes i de 
quines el regidor de Cultura?

Resposta: No, demanau-ho a la regidora de Festes.
Dia 10 de juliol.
L’Ajuntament d’Artà.
Fan feina en conjunt, si voleu saber més detalls els ho demanau a ells, (per això estan les 
comissions informatives).



11.2. Troba correcte el senyor Batle que ni ell ni la regidora de Festes fossin presents en els actes 
d’inauguració de les exposicions del divendres anterior a la Fira per assistir a un acte específic del seu 
partit a Palma?

Resposta: Sí, perquè l’Ajuntament estava representat per quatre regidors de l’Equip de Govern, un 
d’ells el regidor de Cultura.

11.3. Troba correcte el senyor Batle que en el programa de la Fira es parli de la GRAN REVETLLA 
DE LA DIADA? Es vol donar així protagonisme a un acte específic del Consell de Mallorca i, per tant, 
d’UM? Quina importància té, per al senyor Batle, la Fira d’Artà? Ens sap dir quan i qui la va instituir?

Resposta: Sí.
No.
Per jo és la més important de Mallorca.
No hi poseu cap dubte, que ho sé; però us vaig dir, en el primer plenari d’aquest nou consistori, que no 
contestaria més preguntes d’aquest tipus. No som aquí per fer exàmens d’història.

11.4. Troba correcte la regidora de Medi Ambient que es faci una guerra de bufetes d’aigua i que 
s’inclogui en el programa de la Fira? No pensa que s’hauria d’evitar promocionar, per part d’un 
ajuntament que vol ser tan ecologista, aquests actes que conviden a tudar l’aigua, que és un bé escàs?

Resposta: Trob que l’alegria i la bulla que feren els infants aquell dia, comparada amb la quantitat 
irrisòria d’aigua tudada, no té preu. Pel que fa a la consciència ambiental de no tudar aigua, no  l’hem de 
dur a l’exageració, ja que pel fet que es perdi aigua amb l’ús i gaudi que en fan a les piscines, no per això 
se’n deixen de tenir. Allò que a mi em preocupa, com a regidora de Medi Ambient, és que es perdi un 
68 % d’aigua per les canonades municipals.

11.5. Els regidors d’UIA vàrem fer un prec per demanar que les festes d’Artà no es convertissin en 
actes protocol·laris per on hi desfilassin personalitats d’UM. A la Fira varen tornar a desfilar o, més ben 
dit, anar en processó càrrecs d’UM, juntament amb el batle i la regidora de Festes. Ho haurem de veure 
molt sovint a totes les festes d’Artà?

Resposta: Les persones que hi havia eren membres del Consell de Mallorca en un acte de la Diada de 
Mallorca i ho veurem les vegades que faci falta.

11.6. Per què el dissabte de la Fira, juntament amb el batle i la regidora de Festes, no vàrem tenir el 
plaer de veure en processó altres regidors de l’Equip de Govern, com, per exemple, el regidor de 
Cultura?

Resposta: Perquè, com vostès saben, el regidor de Cultura no és només regidor de Cultura, sinó que 
també ho és d’Esports i Joventut, i en aquell moment era als actes que es disputaven al Poliesportiu (les 
finals de tennis i els partits de bàsquet que es jugaven en aquell moment), a part d’anar a veure la mostra 
del Primer Master Clas Ciclo Indoor.



11.7. Què en pensen els regidors del PSOE, d’aquesta desfilada o processó de càrrecs d’UM?

Resposta: El poble d’Artà sempre ha estat un poble hospitalari, per tant, no hi tenim res a dir. De tota 
manera, cal recordar que, quan es va inaugurar el carrer de Ciutat, també hi varen desfilar el senyor 
Sampol, el senyor Josep Gomila, el senyor Montserrat Santandreu i el senyor Pep Silva.

11.8. Què en pensa el regidor d’EU/EV d’aquesta processó de càrrecs d’UM? És una altra renúncia 
per part del pacte o aquesta vegada hi està d’acord?

Resposta: No vaig veure la “processó de càrrecs”, perquè el meu fill petit només em va permetre veure 
els dimonis i els gegants. He vist “gigantes i cabezudos”, i també dimonis més divertits en altres ocasions 
(per exemple, de dimonis, m’estim més els de Sant Antoni i, molt més lluny, els de nombrosos indrets de 
Catalunya), però el meu criteri és personal i no de validesa universal. 

Respecte a l’abast del pacte de govern, els hi torn a remetre a la pàgina web, on estan publicats els 
detalls. Respecte a la valoració estètica, econòmica, ètica i/o política de la diada en qüestió, aquest 
regidor se la reserva, perquè està molt enfeinat en la gestió d’altres àrees. De tota manera, és la primera 
“processó de càrrecs”, perquè en altres ocasions i amb altres governs també es van passejar pels carrers 
de la vila i no van merèixer cap valoració d’aquest regidor.

Acords

1. Aprovar, per unanimitat, les actes dels dies 7 i 27 de juny i 1 i 15 de juliol de 2004.

2. Acordar, per unanimitat:
2.1. Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Institut Balear de la Natura i l’Ajuntament d’Artà per 
condicionar el camí de cala Torta, d’accés a la finca pública de la Duaia, propietat de l’IBANAT.
2.2. Facultar el batle perquè signi el conveni esmentat.
2.3. Trametre aquest acord a l’Institut Balear de la Natura.

3. Acordar, per unanimitat:
3.1. Adherir-se a la proposta aprovada per l’Ajuntament de Manacor per demanar la realització dels 
exàmens de conduir a Manacor.
3.2. Sol·licitar al Ministeri de l’Interior, Prefectura de Trànsit, que els exàmens per obtenir el carnet de 
conduir es realitzin a Manacor.
3.3. Sol·licitar al Ministeri de l’Interior, Prefectura de Trànsit, la ubicació d’una oficina de Trànsit a 
Manacor per tramitar els expedients.
3.4. Trametre aquest acord al Ministeri de l’Interior, Prefectura de Trànsit, i a l’Ajuntament de Manacor.

4. Acordar, per 12 vots a favor (UM, PSOE, UIA i PP) i 1 abstenció (EU/EV), que suposa el vot de la 
majoria absoluta legal requerida per a aquest tipus d’acord, segons l’article 47.3.i de la Llei 7/1985, 



reguladora de les bases de règim local:
4.1. Aprovar definitivament el projecte d’Estatuts i les bases d’actuació de la Junta de Compensació de 
la unitat d’execució 4, Sa Pista, presentats pels propietaris que representen més del 60 % de la 
superfície de l’àmbit de la unitat d’execució.
4.2. Publicar aquest acord en el BOIB i notificar-ho individualment als propietaris afectats, així com als 
interessats que hagin comparegut en l’expedient.
4.3. Requerir els propietaris no incorporats a la Junta perquè, en el termini d’un mes, comptador des de 
la notificació d’aquest acord, s’incorporin a la Junta de Compensació amb l’advertència formal que, de 
no fer-ho, es procedirà a l’expropiació forçosa dels seus béns i dels drets inclosos en l’àmbit de la unitat 
d’execució, segons el que estableix l’article 158.1 del text  refós de la Llei del règim del sòl i ordenació 
del territori.
4.4. Requerir, una vegada transcorregut el termini assenyalat en el paràgraf anterior, els propietaris 
incorporats a la Junta de Compensació perquè, mitjançant escriptura pública, es constitueixin
formalment.
4.5. Designar, com a representant municipal a la Junta de Compensació i als òrgans de govern, el senyor 
Rafael Gili Sastre.
4.6. Sol·licitar al Registre de la Propietat l’afecció registral de les finques incloses a l’àmbit de la unitat 
d’execució, segons el que disposa l’article 169 del Reglament de gestió urbanística.

5. Aprovar, per unanimitat, el projecte de reforma integral de canvi de coberta de l’edifici de 
l’Ajuntament.

M1. Acordar:
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció relativa a 
l’arribada del tren fins a la plaça d’Espanya durant els dos anys que duraran les obres de soterrament de 
les línies.
2. Aprovar, per unanimitat, l’esmena presentada per UIA: reiterar la sol·licitud perquè el tren arribi a 
Artà i trametre l’acord als Serveis Ferroviaris de Mallorca, al Consell de Mallorca i al Govern balear.
3. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU/EV i PP) i 3 vots en contra (UIA), votar per separat
els acords de la moció.
4. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU/EV i UIA) i 3 vots en contra (PP):
- Demanar al Govern de les Illes Balears i a l’Ajuntament de Palma que arbitri les mesures adequades 
perquè, durant el temps que durin les obres de soterrament de les vies de tren, aquest pugui arribar a la 
plaça d’Espanya.
- Trametre aquest acord als Serveis Ferroviaris de Mallorca, al Consell de Mallorca i al Govern balear. 
5. Acordar, per unanimitat, sol·licitar al Govern de les Illes Balears i als Serveis Ferroviaris de Mallorca 
que el tren arribi a Artà, Capdepera, Sant Llorenç des Cardessar i Son Servera.

M2. Acordar:
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció per resoldre les 
diferències sorgides en diferents impostos com a conseqüència dels nous valors cadastrals de l’any 
2004.
2. Acordar, per unanimitat:



2.1. Instar el ministre d’Economia i Hisenda del Govern de l’Estat espanyol, Excm. Sr. Pedro Solbes 
Mira, i el conseller  d’Economia, Hisenda i Innovació del Govern de les Illes Balears, Hble. Sr. Lluís 
Àngel Ramis de Ayreflor Cardell, perquè prenguin les mesures oportunes en relació a les normes de 
valoració dels impostos que depenen de les seves administracions respectives per resoldre les
diferències sorgides d’aquesta revisió cadastral, mesures que anivellin la càrrega impositiva que han de 
suportar els ciutadans d’Artà i de tots els municipis que ja tenen la revisió cadastral feta envers els 
ciutadans que paguen molt menys impostos perquè encara no els ha tocat sofrir aquesta revisió.
2.2. Instar la Delegació d’Economia i Hisenda a les Illes Balears —Gerència Regional del Cadastre—
perquè expliqui, públicament, els criteris que s’han seguit en aquesta revisió cadastral.
2.3. Transmetre aquest acord al ministre d’Economia i Hisenda del Govern de l’Estat espanyol, Excm. 
Sr. Pedro Solbes Mira, al conseller d’Economia, Hisenda i Innovació del Govern balear, Hble. Sr. Lluís 
Àngel Ramis de Ayreflor Cardell, i al gerent regional de la Gerència Regional del Cadastre, Sr. Luís 
Antonio Bachiller García.

M3. Acordar:
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció de proposta 
sobre la periodicitat de les sessions plenàries.
2. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU/EV i PP) i 3 abstencions (UIA), dur a terme les 
sessions plenàries ordinàries cada mes, preferiblement el darrer dimarts de cada mes.

M4. Acordar:
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció presentada per 
UIA de rebuig de l’ocupació per part d’IB3 de les freqüències de TV3 i de Canal 33.
2. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU/EV i UIA) i 3 abstencions (PP), la moció presentada 
per UIA de rebuig de l’ocupació per part d’IB3 de les freqüències de TV3 i de Canal 33, els acords de 
la qual són:
2.1. Rebutjar l’ocupació de les freqüències de TV3 i Canal 33 per part d’IB3.
2.2. Sol·licitar al Govern que reconsideri aquesta decisió i arribi a un acord amb la Generalitat per tal de 
trobar altres freqüències buides.
2.3. Trametre aquest acord al Molt Honorable President del Govern, Jaime Matas Palou.

M5. Acordar:
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció presentada per 
UIA sobre la unificació dels cotxes de la Policia Local.
2. Aprovar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU/EV i UIA) i 3 abstencions (PP), la moció presentada 
per UIA sobre la unificació dels cotxes de la Policia Local, els acords de la qual són:
2.1. Rebutjar la nova imatge dels cotxes de la Policia Local que va presentar el Govern de les Illes 
Balears, que, com a primera conseqüència, suposarà un increment de la despesa municipal.
2.2. Sol·licitar al Govern que, si està decidit a tirar endavant aquesta unificació dels cotxes de les policies 
locals, assumeixi totalment totes les despeses que se’n derivin.
2.3. Trametre aquest acord a l’Honorable Conseller d’Interior, José María Rodríguez.

M6. Acordar:



1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció presentada per 
UIA de rebuig a la proposta del ministre d’Afers Estrangers amb què demana a la Unió Europea que 
tant el català com el valencià siguin llengües diferents.
2. Aprovar, per unanimitat, la moció presentada per UIA de rebuig a la proposta del ministre d’Afers 
Estrangers amb què demana a la Unió Europea que tant el català com el valencià siguin llengües 
diferents., els acords de la qual són:
2.1. Demanar la igualtat de drets lingüístics dels ciutadans que parlen la llengua catalana a la UE, en 
relació als ciutadans que parlen altres llengües reconegudes com a oficials.
2.2. Demanar que, independentment de la denominació final de la llengua, decidida pel món acadèmic 
competent en el tema, es reconegui d’una vegada i per sempre, tant al Regne d’Espanya com a la UE, la 
unitat de la llengua catalana.
2.3. Enviar aquest acord al ministre d’Afers Estrangers, Miguel Ángel Moratinos, i a Joves per la 
Llengua.

El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

La secretària Vist i plau
El batle



ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ

Caràcter: ordinari
Data: 26 d’octubre de 2004
Horari: de les 20 hores a les 24 hores
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament

Hi assisteixen:
Rafel Gili Sastre, batle
Miquel Sebastià Moll Ferragut, regidor
Maria Antònia Sureda Martí, regidora
Josep Silva Jiménez, regidor
Maria Francisca Servera Pascual, regidora
Manuel Galán Massanet, regidor
Julen Adrián Gorostiza, regidor
Margalida Josep Tous Ferrer, regidora
Elvira Piris Quetglas, regidora
Josep Danús Rosselló, regidor
Concepció Morell Moragues, regidora
Bartolomé Palmer Sabater, regidor
José Navarro Fuster, regidor

Mateu Llodrà Sansaloni, secretari accidental

Ordre del dia

1. Aprovació, si s’escau, de les actes dels dies 9 de juliol, 29 de juliol i 30 de setembre de 2004.
2. Aprovació, si s’escau, de les Normes generals de funcionament i d’ús del poliesportiu municipal Cap 

Ferrutx i del camp de futbol de Ses Pesqueres.
3. Aprovació, si s’escau, de les Normes generals de funcionament i d’ús del pavelló poliesportiu 

municipal Na Caragol, de la piscina municipal i de les pistes de tennis.
4. Aprovació, si s’escau, del plec de condicions que ha de regir el concurs, en procediment obert, per 

a l’adjudicació de l’explotació del bar del camp de futbol Ses Pesqueres.
5. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de dia 4 d’octubre, referent a Ràdio 

Artà Municipal.
6. Aprovació, si s’escau, de les modificacions de les ordenances fiscals per a l’exercici de 2005.
7. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de dia 27 de setembre de 2004, 

referent a la designació de les festes locals per a l’any 2005.
8. Aprovació provisional, si s’escau, de la modificació del Pla parcial de les parcel·les 82 i 83 del 

polígon 3 del Pla general d’extensió de la Colònia de Sant Pere.
9. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació puntual 1/2004 de les NS, sector 4.



10. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació puntual 2/2004 de les NS, sector 26, urbanització
Montferrutx.

11. Informació sobre les resolucions de Batlia corresponents als mesos de setembre i octubre de 2004.
12. Precs i preguntes.

Desenvolupament de la sessió

1.  Aprovació, si s’escau, de les actes dels dies 9 de juliol, 29 de juliol i 30 de setembre de 2004

Es llegeixen les actes corresponents a les sessions dels dies 9 de juliol, 29 de juliol i 30 de setembre de 
2004, que s’aproven  per unanimitat de tots els reunits.

2. Aprovació, si s’escau, de les Normes generals de funcionament i d’ús del poliesportiu 
municipal Cap Ferrutx i del camp de futbol de Ses Pesqueres

El senyor Galán (PSOE) explica la proposta i diu que es tracta d’un reglament d’ús. Diu, el senyor 
Galán, que fins ara ha funcionat molt bé, però que no hi havia normes que regulassin el funcionament 
d’aquestes instal·lacions i amb aquesta normativa tothom sabrà com actuar davant un cas concret. D’una 
altra banda, diu que és un document que s’ha consensuat amb tots els clubs que fan ús de les 
instal·lacions esportives esmentades.

La senyora Tous (UIA) diu que considera que està bé que es duguin a aprovació aquestes normes que 
en regulen l’ús, però considera que hi ha moltes diferències entre Ses Pesqueres i Cap Ferrutx, i que, per 
tant, s’haurien de fer normes per separat per a cada una d’elles, entre d’altres coses, perquè en el cas de 
Cap Ferrutx es donen menys serveis i hi ha menys control. També demana qui controlarà l’acompliment 
de les exigències d’aquestes normes. D’una altra banda, diu que l’Ajuntament ha de donar llum i ha de 
tenir en condicions els recintes, i posa com a exemple millorar la retolació.

Explica, la senyora Tous (UIA), que l’article 10 parla de pavellons quan pensa que, en el cas de Cap 
Ferrutx i de Ses Pesqueres, només són recintes esportius. També diu que és de difícil acompliment allò 
que disposa l’article 25, en relació a menjar fruit secs i que seria més convenient que, en lloc de prohibir, 
l’Ajuntament facilitàs envasos per a les closques a les persones responsables. Per concloure, demana qui 
són els responsables que cita l’article 34 i demana que els seus suggeriments no caiguin en sac buit. 
Anuncia que el seu grup votarà a favor.

La senyora Morell (PP) manifesta que li sembla molt important que hi hagi una regulació i demana que 
aquestes normes es presentin als usuaris per poder-les acomplir.

El senyor Galán (PSOE) agraeix que hi hagi unanimitat en aquest tema. Explica el motiu pel qual s’han 
regulat conjuntament les dues instal·lacions, explica qui cuidarà de les instal·lacions. Accepta l’errada de
denominació de pavelló de l’article 10 i diu que es rectificarà i que, per a la recollida de closques de 
pipes, es repartiran les mateixes bosses que es distribueixen en el camp de futbol. També es compromet 



a millorar el tema de la retolació. 

Es vota l’assumpte i els reunits acorden, per unanimitat, aprovar les Normes generals de funcionament i 
d’ús del poliesportiu municipal Cap Ferrutx i del camp de futbol de Ses Pesqueres, les quals s’han 
consensuat amb tots els clubs.

3. Aprovació, si s’escau, de les Normes generals de funcionament i d’ús del pavelló 
poliesportiu municipal Na Caragol, de la piscina municipal i de les pistes de tennis

El senyor Galán (PSOE) diu que és un document que, també, s’ha consensuat amb els  usuaris; si 
més no, accepta que no ha pensat en els col·legis. Exposa que, més que d’unes normes, es tracta 
d’uns comportaments de civisme. Remarca l’article 20, que diu que, per usar la pista els menors de 
16 anys, hi haurà d’haver un responsable. Comunica que el reglament es farà arribar a tots el 
possibles usuaris.

La senyora Tous (UIA) destaca la importància d’haver arribat a un consens amb les directives dels 
clubs. D’una altra banda, demana que es faci arribar la normativa a tots els possibles usuaris i que 
estigui exposada en un lloc visible de la instal·lació corresponent. També diu que manca un 
responsable del control de les instal·lacions esportives i demana que es millori la retolació, la neteja i 
el manteniment del recintes i que es pinti l’estructura metàl·lica del pavelló cobert, ja que aquestes 
instal·lacions tenen uns anys i necessiten manteniment. També demana que es millori el funcionament 
de l’ascensor, perquè l’Ajuntament ha de donar exemple.

La senyora Morell (PP) diu que el seu grup està d’acord amb les normes i el reglament.

El senyor Galán (PSOE) contesta dient que ha pres nota de tots els suggeriments. Comunica que 
aquesta setmana s’ha demanat la revisió de l’ascensor i que es miri com es por fer més pràctic, perquè, 
si més no, acompleix la seva funció, però el seu ús és bastant complicat ja que s’ha d’anar a cercar la 
clau al bar per poder-lo fer servir. De tota manera, s’ha col·locat un cartell a baix que indica on hi ha la 
clau. D’una altra banda, diu que ha pres nota de la necessitat de manteniment de les instal·lacions.

El senyor Adrián (EU-EV), dirigint-se a UIA, diu que la cosa correcta és presentar les millores a la 
Comissió Informativa i que, d’aquesta manera, els documents poden arribar millorats al Ple.

La senyora Piris (UIA) diu que no s’ha fet per qüestió de temps.

Es vota l’assumpte i els reunits acorden, per unanimitat, aprovar les Normes generals de funcionament i 
d’ús del pavelló poliesportiu municipal Na Caragol, de la piscina municipal i de les pistes de tennis.

4. Aprovació, si s’escau, del plec de condicions que ha de regir el concurs, en procediment 
obert, per a l’adjudicació de l’explotació del bar del camp de futbol Ses Pesqueres



El senyor Galán (PSOE) explica que el proper dia 31 de desembre acaba el contracte actual i que, per 
tant, s’ha de procedir a una nova adjudicació per explotar el bar de Ses Pesqueres. Diu que es tracta de 
dur el bar i de mantenir tot el recinte de Ses Pesqueres. Explica que, a la proposta, ja hi figura dividit 
amb dos l’antic article 9, tal com va demanar UIA a la Comissió Informativa, que s’ha redactat la 
proposta de barem acordada a la mateixa Comissió, i n’explica el contingut.

La senyora Tous (UIA) diu que és important que es faci publicitat del plec de condicions al Bellpuig i a 
Radio Artà, perquè se’n doni compte al màxim de gent possible. Demana si s’ha confrontat amb el Club 
Esportiu Artà i si està previst regular la venda d’alcohol i de tabac. D’una altra banda, demana una còpia 
de l’inventari del material que hi ha a Ses Pesqueres.

El senyor Palmer (PP) exposa que ha notat la manca de l’inventari i considera que el cànon és molt baix, 
ja que el concessionari no ha de posar gens de material ni mobiliari. Presenta una esmena en el sentit 
d’apujar el cànon a 250 €/mes.

El senyor Galán (PSOE) respon a la senyora Tous (UIA), dient-li que el plec de condicions no s’ha 
confrontat amb el Club Esportiu Artà, però que n’ha parlat amb el president i que s’han incorporat al 
plec alguns dels seus suggeriments. Quant a la venda de tabac i d’alcohol, no es farà a menors de 16 
anys, i s’ha de estudiar la possibilitat que no es vengui a ningú.

Seguidament, el senyor Galán (PSOE) respon al senyor Palmer (PP), dient-li que no s’ha presentat 
l’inventari perquè el material que hi ha és insignificant, ja que només són de l’Ajuntament les taules i les 
cadires, i explica el motiu perquè han posat el preu baix. 

El senyor Palmer diu que, si és així, s’ha de retirar allò que diu l’article 8è en relació a l’inventari.

El senyor Adrián  (EU-EV) diu que es pot estudiar una clàusula per no vendre alcohol, però que veu 
difícil que es pugui explotar un bar on es prohibeixi la venda d’alcohol.

El senyor Palmer (PP), atès tot això que ha explicat el senyor Galán, diu que el seu grup retira l’esmena.

Es vota l’assumpte i els reunits acorden, per unanimitat, aprovar plec de condicions que ha de regir el 
concurs, en procediment obert, per a l’adjudicació de l’explotació del bar del camp de futbol Ses 
Pesqueres.

5. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de dia 4 d’octubre, referent a 
Ràdio Artà Municipal

El batle retira aquest punt de l’ordre del dia.

6. Aprovació, si s’escau, de les modificacions de les ordenances fiscals per a l’exercici de 2005



El senyor Moll (UM) fa l’exposició general de les ordenances i diu el següent:

- Que l’Equip de Govern no vol traslladar les actuals necessitats econòmiques de l’Ajuntament al 
administrats mitjançant la puja generalitzada de tributs, encara que només dues ordenances no són 
deficitàries, i explica el dèficit de les que ho són. L’objectiu és minorar el dèficit sense arribar a 0 i ho 
volen fer sense augmentar la pressió fiscal, és a dir,  gestionant millor els recursos.

- Que els augments que es proposen són, en la majoria del casos, semblants a l’IPC.  Concretament, 4 
ordenances no es modifiquen, 20 augmenten l’IPC i 2 l’abaixen. Les dues que s’abaixen són la de l’IBI i 
la de la plusvàlua, amb la finalitat de rectificar els increments produïts com a conseqüència de l’entrada 
en vigor dels nous valors cadastrals. També s’estableix una bonificació del 50 a la de l’impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres per a aquelles empreses que s’instal·lin en el sector industrial dels 
Pujols. En la de la plusvàlua, tots el trams es veuran beneficiats i es gravaran les transmissions més 
especulatives. La dels fems s’augmenta un 9 %, encara que serà deficitària perquè s’ha augmentat una 
altra vegada el preu de la incineració. A la de la Residència i el Centre de Dia, és el darrer any que 
l’Ajuntament en fixa el preu, perquè l’any que ve dependran d’un patronat semblant al del Teatre.

- Que es posen l’objectiu de rebaixar els dèficits de les escoletes i de l’Escola de Música. També 
explica que estudien la possibilitat d’implantar una taxa per a les entitat financeres que tenen els caixers 
automàtics al carrer, però que més endavant ja ho duran a aprovació.

Seguidament, es tracten les ordenances una a una.

6.1. Ordenança número 1, reguladora de l’impost sobre béns immobles

L’Equip de Govern proposa una esmena per bonificar un 50 % a famílies nombroses amb les condicions 
que s’enumeren.

La senyora Tous (UIA) diu que l’esmena li sembla bé, però que, tal volta, més que tenir en compte el 
valor cadastral s’hauria de tenir en compte la renda de la família.

El senyor Palmer (PP) diu que, al seu grup, li sembla bé l’esmena i que està d’acord amb la proposta 
d’UIA pel que fa a la renda.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que hi ha molta casuística sobre el tema i proposa tenir en compte el 
nombre de fills, el valor cadastral i la renda de la família. Proposa, per qüestions pràctiques, votar 
l’esmena tal com es proposava inicialment, i que ja es millorà quan es tenguin més clars els paràmetres a 
aplicar.

La senyora Tous (UIA) diu que el seu grup votarà a favor si l’Equip de Govern es compromet a 
millorar-la en el sentit que deia EU-EV, i que, si és així, donaran un vot de confiança a l’Equip de 
Govern.



El senyor Palmer (PP) manifesta que veu que el temps és curt per poder fer segons quins tipus de 
modificacions i que també donaran un vot de confiança a l’Equip de Govern per redactar-la millor. Per 
tant, votaran a favor.

Seguidament, es passa a votar l’esmena de l’Equip de Govern, de bonificar el 50 % a les famílies 
nombroses, la qual s’aprova per unanimitat.

A continuació es vota la proposta esmenada i els reunits acorden, per unanimitat, la qual cosa suposa el 
vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 
57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 1, 
reguladora de l’impost sobre béns immobles.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.2. Ordenança número 3, reguladora de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres

El senyor Moll (UM) explica que es proposa el mateix tipus de gravamen que a l’any anterior, el 3 %, i 
que s’afegeix una bonificació del 50 % per a les indústries que es traslladin al sector industrial dels Pujols 
i, també, per a les obres lliures de PVC o que utilitzin fusta certificada.

La senyora Tous (UIA) diu que el seu grup està a favor de bonificar les obres que estiguin lliures de 
PVC, però demana que es faci un seguiment per comprovar que realment hi estan lliures i demana com 
es farà aquesta comprovació.

El senyor Palmer (PP) diu que el seu grup presenta una esmena en el sentit de bonificar un 50 % el 
edificis que estiguin catalogats, perquè considera que les obres en aquests edificis són més costoses.

El senyor Moll (UM) diu que aquesta esmena li sembla bé, però que considera que un 50 % de 
bonificació és excessiu, sobretot perquè el catàleg encara no està aprovat. Diu que aquesta bonificació 
hauria ser escalonada per categories. D’una altra banda, diu que el control del PVC i de la fusta 
certificada ho farà l’aparellador municipal i l’inspector d’obra.

El senyor Adrián (EU-EV) explica que hi ha tota una cadena de control de la fusta certificada i que, en 
relació a les obres lliures de PVC, hi ha els tècnics i els instal·ladors que ho certifiquen.

Es fan diverses propostes de bonificació per part de tots els grups en relació al grau de protecció i el 
senyor Adrián (EU-EV) manifesta que de tota manera no podrien entrar en vigor mentre no s’aprovi la 
catalogació.



Finalment, tots els grups acorden fer una bonificació del 50 % per als graus de protecció A i B i per a la 
part afectada del graus C i D.

Es vota aquesta esmena, la qual s’aprova per unanimitat.

A continuació es passa a votar la proposta esmenada i els reunits acorden, per unanimitat, la qual cosa 
suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 
de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 3, 
reguladora de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.3. Ordenança número 4, reguladora de l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys de 
naturalesa urbana

El senyor Moll diu que es redueixen tots els coeficients i, també, el tipus de gravamen.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 4, 
reguladora de l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.4. Ordenança número 6, reguladora de la taxa per obertura d’establiments

El senyor Moll (UM) explica que aquesta ordenança queda com abans, amb l’excepció que s’introdueix
una taxa per tramitació de 60 €, per cobrar la feina que ocasionen les sol·licituds que no arriben al final 
de la seva tramitació i que fins ara no es podia cobrar.



La senyora Tous (UIA) diu que abans ja es podia cobrar aquesta feina en base a l’ordenança número 
12, reguladora de la taxa per expedició de documents administratius, i que per a aquest tipus de casos 
preveu 12,5 €. A més, manifesta que considera que aquesta és la taxa que s’hauria de cobrar.

El senyor Palmer (PP) diu que està d’acord amb el sistema de cobrament que proposa la senyora Tous, 
però que considera més adient cobrar 60 € que 12,5 €.

El senyor Adrián explica que considera que no té res a veure amb l’expedició de documents, perquè es 
tracta de fer pagar la posada en funcionament de tot un mecanisme administratiu i que considera que, 
fer-ho per expedició de documents, és forçar la lletra.

El senyor Moll (UM) diu que ho han fet d’aquesta manera perquè així els ho ha recomanat el personal 
administratiu de la casa.

La senyora Tous (UIA) diu que, vist d’aquesta manera, tot allò que regula l’ordenança número 12 sobre 
urbanisme hauria d’estar a una altra banda.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
10 vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i PP) i 3 abstencions (UIA), la qual cosa suposa el vot de la 
majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, 
de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 6, 
reguladora de la taxa per obertura d’establiments.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.5. Ordenança número 7, reguladora de la taxa per recollida, transferència, transport i 
tractament de residus sòlids urbans

El senyor Moll explica que l’única cosa  que es fa és incrementar les quotes en un 9,5 %.

La senyora Tous (UIA) manifesta que el seu grup proposaria l’augment de l’IPC, perquè augmentar més 
va en contra de la recollida selectiva. Presenta una esmena en aquest sentit.

El senyor Palmer diu que el seu grup està d’acord amb la pujada, però no en la dels disseminats. Troba 
que la diferència entre urbà i disseminat és poc significativa. I presenta un esmena proposant que no 
s’augmentin els disseminats.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que l’any passat va acceptar i aprovar un augment del 23 % que 



proposava l’Equip de Govern d’aleshores, però que ho condicionava a la millora del servei i de la 
recollida selectiva. Diu que l’any passat ja es va preveure un 23 % per enguany i ara, només, s’apuja el 
9,5 %, i això millorant el servei de recollida selectiva. Per tant, votarà a favor de l’augment del 9.5 %. 
Quant als disseminats, diu que la part més costosa del servei és la incineració i l’única cosa que no 
paguen els disseminats és la recollida, per tant no veu cap motiu per no apujar aquestes quotes.

El senyor Silva (PSOE) diu que qui viu a sol rústic ha triat aquesta opció i que no s’ha de premiar aquest 
fet. També diu que només se’ls ha d’eximir de la recollida i que en tot cas, diu, s’hauria de gravar més.

El senyor Palmer (PP) exposa que els que viuen a sol rústic han de dipositar els fems en un contenidor i 
no tenen recollida, per la qual cosa pensa que no se’ls ha d’apujar.

El senyor Moll (UM) explica que l’Ajuntament té obligació de donar uns certs serveis dins sol urbà, però 
no dins rústic, però la gent que hi viu genera fems i s’han d’incinerar.

El senyor Galán (PSOE) explica que els valors cadastrals són més baixos en rústic que en urbà, en un 50 
% aproximadament. El Cadastre ja té en compte que en rústic no es tenen tots els serveis i que per això 
els bonifica. Per tant, amb l’IBI ja tenen beneficis fiscals i, si es bonificàs aquesta taxa, hi hauria una 
duplicitat de bonificació.

Seguidament, es passa a votar l’esmena del PP, consistent en no apujar les quotes de fems als habitatges 
situats dins terrenys rústics, la qual es desestima per 3 vots a favor (PP), 7 en contra (UM, PSOE i EU-
EV) i 3 abstencions (UIA).

A continuació, es passa a votar l’esmena presentada per UIA, en el sentit d’augmentar només l’IPC, la 
qual es desestima per 3 vots a favor (UIA), 7 en contra (UM, PSOE i EU-EV) i 3 abstencions (PP).

Finalment, es passa a votar la proposta presentada inicialment per l’Equip de Govern i els reunits 
acorden, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus 
d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 7, 
reguladora de la taxa per recollida, transferència, transport i tractament de residus sòlids urbans.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.6. Ordenança número 8, reguladora de la taxa per utilització de plaques, patents i distintius 
amb l’escut municipal

El senyor Moll explica que només es proposa augmentar l’IPC.



Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 8 
reguladora de la Taxa per utilització de plaques, patents i distintius amb l’escut municipal.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.7. Ordenança número 10, reguladora de la taxa del Cementeri Municipal i serveis funeraris

El senyor Moll explica que només es proposa augmentar l’IPC.

PP i UIA mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

El senyor Adrián (EU-EV) manifesta que no votarà a favor mentre el servei tengui una gestió privada, i 
diu que s’abstendrà.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
12 vots a favor (UM, PSOE, UIA i PP) i 1 abstenció (EU-EV), la qual cosa suposa el vot de la majoria 
que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 
de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 10, 
reguladora de la taxa del Cementeri Municipal i serveis funeraris.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.8. Ordenança número 11, reguladora de la taxa per llicències d’autotaxi i d’altres vehicles de 
lloguer

El senyor Moll explica que només es proposa augmentar l’IPC.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.



A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 11, 
reguladora de la taxa per llicències d’autotaxi i d’altres vehicles de lloguer

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.9. Ordenança número 12, reguladora de la taxa per expedició de documents administratius

El senyor Moll explica que només es proposa augmentar l’IPC.

La senyora Tous (UIA) diu que hi estan d’acord, tot i que veuen que a tot no s’ha augmentat l’IPC, 
perquè s’ha respectat cobrar 1 € per expedició de certificats, cosa que els sembla molt bé.

La resta dels grups també mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 12, 
reguladora de la taxa per expedició de documents administratius.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.10. Ordenança número 13, reguladora de la taxa per parades, barraques, casetes de venda, 
espectacles o atraccions situades en terrenys d’ús públic i indústries ambulants

El senyor Moll explica que només es proposa augmentar l’IPC, eliminar el fet de calcular el preu per m2

o fracció i regular l’ocupació màxima de fondària a 2 metres.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 



unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 13,
reguladora de la taxa per parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situades en 
terrenys d’ús públic i indústries ambulants.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.11. Ordenança número 14, reguladora de la taxa per  l’obertura de rases en terrenys d’ús 
públic i remoció de paviment

El senyor Moll explica que només es proposa augmentar l’IPC.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 14, 
reguladora de la taxa per l’obertura de rases en terrenys d’ús públic i remoció de paviment.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.12. Ordenança número 15, reguladora de la taxa per entrada de vehicles per les voreres i les 
reserves de la via pública per aparcament exclusiu

El senyor Moll explica que només es proposa augmentar l’IPC.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 14, 



reguladora de la taxa per entrada de vehicles per les voreres i les reserves de la via pública per 
aparcament exclusiu.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.13. Ordenança número 16, reguladora de la taxa per instal·lació de taules i cadires en 
terrenys d’ús públic

El senyor Moll explica que es proposa augmentar l’IPC i anul·lar la quota tributària de l’epígraf  primer 
“passeig de la Mar” i regular la tarifa per dia, mig any i un any.

La senyora Tous (UIA) manifesta hi ha està d’acord, però que no veu la necessitat d’haver de retirar el 
passeig de la Mar, si bé saben que en aquests moments no tributa però que podria fer-ho més endavant. 
Presenten l’esmena.

Els altres grups estan conformes amb la proposta.

A continuació, es passa a votar l’esmena presentada per UIA, en el sentit de no retirar el passeig de la 
Mar, la qual s’accepta per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i UIA) i 3 abstencions (PP).

Seguidament es passa a votar la proposta esmenada i els reunits acorden, per 10 vots a favor (UM, 
PSOE, EU-EV i UIA) i 3 abstencions (PP), la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix 
per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 16, 
reguladora de la taxa per instal·lació de taules i cadires en terrenys d’ús públic.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.14. Ordenança número 17, reguladora de la taxa per llocs de venda en el mercat
d’abastament

El senyor Moll explica que només es proposa cobrar per lloc de venda, tant en l’interior com en 
l’exterior, i no per metre lineal; doblar la quota; i augmentar un 5 % els solars interiors d’ocupació 
permanent (carnisseria i peixateria).

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.



A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 17, 
reguladora de la taxa per llocs de venda en el mercat d’abastament.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.15. Ordenança número 18, reguladora de la taxa per ocupació de la via pública amb 
mercaderies, maquinàries, materials de construcció i altres instal·lacions anàlogues

El senyor Moll (UM) diu que es proposa augmentar la quota tributària per exposició de productes per 
diferenciar-la de la d’ocupació per obres. Quant al tancament de les vies públiques, es mantendrà la 
categoria, només hi haurà dos supòsits, fins a 3 hores i més de tres hores, i no es tendran en  compte els 
metres quadrats.

La senyora Tous (UIA) demana el percentatge de l’increment de l’exposició de productes, els preus 
dels quals, segons ella, quasi s’han doblat, i ho considera un augment molt important. El seu grup 
proposa augmentar l’IPC.

El senyor Moll diu que l’ocupació de via pública, d’alguna manera, és una ampliació del local.

El senyor (PP) diu que el seu grup també proposa l’augment de l’IPC.

El senyor Silva (PSOE) diu que hi ha poques empreses que ocupen la via pública per aquest concepte, 
però considera que, si l’ocupen, l’han de pagar.

A continuació, es passa a votar l’esmena d’UIA i del PP, de només augmentar l’IPC per a l’exposició 
de productes, la qual es desestima per 6 vots a favor (UIA i PP) i 7 en contra (UM, PSOE i EU-EV).

Tot seguit, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 7 
vots a favor (UM, PSOE i EU-EV) i 6 abstencions (UIA i PP), la qual cosa suposa el vot de la majoria 
que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 
de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 18, 
reguladora de la taxa per ocupació de la via pública amb mercaderies, maquinàries, materials de 
construcció i altres instal·lacions anàlogues.



2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.16. Ordenança número 19, reguladora de la taxa per rodatge i arrossegament de vehicles

El senyor Moll (UM) explica que només es proposa augmentar l’IPC.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 19, 
reguladora de la taxa per rodatge i arrossegament de vehicles.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.17. Ordenança número 20, reguladora de la taxa per vigilància especial dels establiments 
que ho sol·liciten

El senyor Moll (UM) explica que només es proposa augmentar l’IPC.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 20, 
reguladora de la taxa per vigilància especial dels establiments que ho sol·liciten.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.



6.18. Ordenança número 21, reguladora de la taxa pel subministrament municipal d’aigua

El senyor Moll (UM) explica que només es proposa augmentar l’IPC.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 21, 
reguladora de la taxa pel subministrament municipal d’aigua.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.19. Ordenança número 22, reguladora de la taxa pel servei d’escorxador

El senyor Moll (UM) explica que només es proposa augmentar l’IPC.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança  número 22, 
reguladora de la taxa pel servei d’escorxador.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.20. Ordenança número 23, reguladora de la taxa pels serveis culturals i esportius

El senyor Moll (UM) explica que es proposa augmentar l’IPC i afegir 2 abonaments de 5 hores: un per a 
la pista de tennis amb llum i l’altre per a la pista de tennis sense llum. També es proposa una bonificació 
general del 20 % per minusvalidesa, augmentar un 5 % les quotes del l’Estiu Viu i crear les tarifes per al 
Centre de Visitants.



La senyora Tous (UIA) diu que el seu grup està d’acord amb tot excepte amb l’augment del 5 % de 
l’Estiu Viu, perquè considera que ha de ser el de l’IPC. Presenten una esmena en aquest sentit.

El senyor Palmer (PP) diu que estan d’acord amb l’augment que es proposa a causa del dèficit de
l’ordenança.

El senyor Adrián (EU-EV) també està d’acord amb la proposta.

A continuació, es passa a votar l’esmena de UIA, de només augmentar l’IPC a l’Estiu Viu, la qual es 
desestima per 3 vots a favor (UIA), 7 en contra (UM, PSOE i EU-EV) i 3 abstencions (PP).

Tot seguit, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 10 
vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i PP) i 3 abstencions (UIA), la qual cosa suposa el vot de la majoria 
que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 
de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 23, 
reguladora de la taxa pels serveis culturals i esportius.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.21. Ordenança número 24, reguladora de la taxa pel servei de residència de persones majors

El senyor Moll (UM) diu que es proposa augmentar un 10 %.

La senyora Tous (UIA) diu que la seva proposta es augmentar un 5 %, perquè, si bé és un servei que és 
deficitari, es tracta d’un servei assistencial.

El senyor Palmer (PP) manifesta que és una taxa problemàtica, sobretot perquè afecta persones majors. 
Diu que, en el passat Patronat de la Residència, va prosperar l’augment del 15 % i considera que és el 
que el Ple ha d’aprovar, a causa del dèficit existent i en previsió que les monges puguin deixar la 
Residència. Considera que la cosa més prudent és fer augments escalonats per no haver de fer un 
augment molt important quan això passi.

El senyor Silva (PSOE) diu que el seu grup es mantén amb la proposta perquè considera que el 10 % és 
suficient. D’una altra banda, fa notar que, en els anys anteriors, només s’augmentava un 5 %, ara es 
preveu el doble i d’aquesta manera, gradualment, es pot arribar a adequar-se a la realitat. No obstant 
això, quan faltin les germanes de la Caritat, s’hauran de prendre mesures més dràstiques.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que en el Patronat va votar a favor de l’increment del 15 %, però que 



l’Equip de Govern ha arribat a l’acord d’augmentar un 10 %, a la qual cosa donarà suport. D’una altra 
banda, diu que té raó el representant del PP quant al fet que s’ha d’eliminar el dèficit, però que la 
diferència entre els grups està en el ritme en què s’ha de minvar. I afegeix que, es pugi el que es pugi, la 
Residència no perdrà el seu caire assistencial, perquè la gent que no pot pagar els augments no els paga.

El senyor Moll (UM) ratifica allò que ha dit el senyor Adrián i diu que s’han de prendre mesures per 
eliminar aquest dèficit.

La senyora Tous (UIA) diu que la Residència és un servei assistencial per a totes les persones i no 
només per a aquelles que no poden pagar.

A continuació, es passa a votar l’esmena d’UIA, de només augmentar el 5 %, la qual es desestima per 3 
vots a favor (UIA), 7 vots en contra (UM, PSOE i EU-EV) i 3 abstencions (PP).

Seguidament, es passa a votar l’esmena del PP, d’augmentar el 15 %, la qual es desestima per 3 vots a 
favor (PP), 7 vots en contra (UM, PSOE i EU-EV) i 3 abstencions (UIA).

Finalment, es vota la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 7 vots a favor 
(UM, PSOE i EU-EV) i 6 abstencions (UIA i PP), la qual cosa suposa el vot de la majoria que es 
requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de 
desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 24, 
reguladora de la taxa pel servei de residència de persones majors.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.22. Ordenança número 25, reguladora de la taxa per l’ús de la Piscina Municipal

El senyor Moll (UM) explica que es proposa augmentar l’IPC i afegir el següent: un abonament de bany 
lliure de 10 entrades i una quota per a programes d’entrenament, i canviar l’horari del bany lliure.

La senyora Tous (UIA) demana si hi ha hagut canvis d’horari i si l’horari és el que han proposat els
concessionaris de la piscina. Diu que el servei es veu minvat, per la qual cosa considera que no s’han 
d’apujar els preus.

El senyor Palmer (PP) diu que el seu grup està d’acord amb l’augment de l’IPC.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que no està d’acord amb la reducció d’horaris ni amb el cobrament de 
matrícules, amb el sistema de bonificació a famílies nombroses, etc. Anuncia que s’abstendrà en la 



votació.

El senyor Galán (PSOE) posa en coneixement dels assistents l’horari de la piscina, diu que els 
diumenges està tancat i que ell no hi veu una manca de servei.

La senyora Tous (UIA) diu que, per al seu grup, és molt important que el diumenge estigui obert. 

El senyor Galán (PSOE) contesta que el diumenge al capvespres no n’hi ha cap piscina, a Mallorca,
oberta.

A continuació, es passa a votar l’esmena d’UIA, de no apujar els preus de la piscina, la qual es 
desestima per 3 vots a favor (UIA), 6 vots en contra (UM i PSOE) i 4 abstencions (PP i EU-EV).

Tot seguit, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 9 
vots a favor (UM, PSOE i PP) i 4 abstencions (UIA i EU-EV), la qual cosa suposa el vot de la majoria 
que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 
de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 25, 
reguladora de la taxa per l’ús de la Piscina Municipal.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.23. Ordenança número 26, reguladora de la taxa pel servei de centre de dia

El senyor Moll (UM) explica augmentar l’IPC, perquè, encara que sigui deficitària, és 
convenient  per promocionar el servei, si bé sembla que per a l’any no ho serà perquè, una 

vegada acabades les obres d’adaptació, es podran tornar rebre subvencions.

La senyora Tous (UIA) manifesta que el seu grup hi està d’acord.

El senyor Palmer (PP) exposa que el seu grup pensa que, en coherència amb allò que s’ha votat, el 
Centre de Dia s’ha d’apujar en el mateix percentatge que la Residència (10 %).

El senyor Silva (PSOE) diu que el Centre de Dia s’ha de promocionar,  perquè és la manera de reduir la 
llista d’espera de la Residència, i que no s’ha d’apujar en el mateix percentatge que la Residència, 
perquè el Centre de Dia dóna menys serveis.

El senyor Adrián (EU-EV) explica que, si el Centre de Dia és deficitari, és perquè ha perdut 
subvencions per estar situat en un segon pis; però que, com que ara se situarà a la planta baixa, pot ser 



que es recuperin aquestes subvencions i el servei no serà deficitari. Per tant, no té raó de ser apujar les 
quotes.

A continuació, es passa a votar l’esmena del PP, d’apujar les quotes un 10 %, és a dir, el mateix 
percentatge que el de la Residència, la qual es desestima per 3 vots a favor (PP), 7 vots en contra (UM, 
PSOE i EU-EV) i 3 abstencions (UIA).

Tot seguit, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 10 
vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i UIA) i 3 abstencions (PP), la qual cosa suposa el vot de la majoria 
que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 
de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 26, 
reguladora de la taxa pel servei de centre de dia.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.24. Ordenança número 29, reguladora de la taxa per la prestació de serveis assistencials

El senyor Moll (UM) explica que només es proposa augmentar l’IPC.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança
número 29, reguladora de la taxa per la prestació de serveis assistencials.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.25. Ordenança número 31, reguladora del preu públic de les escoletes municipals

El senyor Moll (UM) explica que es proposa anul·lar la matrícula, afegir una quota per material, de 60 €,
i augmentar les tarifes dels serveis educatius entre un 2 % i un 8 %.



La senyora Tous (UIA) demana quan es pagarà el material i quins són els criteris pels quals s’han apujat 
el serveis educatius entre un 2 % i un 8 %.

El senyor Palmer (PP) manifesta que el seu grup està d’acord amb l’increment proposat.

El senyor Adrián (EU-EV) explica els costos de les escoletes i el dèficit que han produït, i que per 
aquests motius s’augmenten les quotes. També diu que, en tant que aquest servei no el doni gratuïtament
l’Estat, hauran de fer un esforç pares i Ajuntament. També diu que s’ha retirat la matricula i que s’ha 
regularitzat la despesa de material.

La senyora Tous (UIA) diu que, vist tot el que explica el senyor Adrián, no entén com es baixarà el 
dèficit.

El senyor Adriàn (EU-EV) diu que es baixarà perquè augmenten les quotes mensuals.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
10 a favor (UM, PSOE, EU-EV i PP) i 3 abstencions (UIA), la qual cosa suposa el vot de la majoria 
que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 
de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança  número 31, 
reguladora del preu públic de les escoletes municipals.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.26. Ordenança número 32, reguladora de la taxa per la instal·lació i l’emissió de publicitat 
privada a la web de l’Ajuntament d’Artà i als mitjans de comunicació municipals

El senyor Moll (UM) explica que només es proposa augmentar l’IPC i afegir una quota per a l’emissió 
de publicitat.

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança  número 32, 
reguladora de la taxa per la instal·lació i l’emissió de publicitat privada a la web de l’Ajuntament d’Artà i 
als mitjans de comunicació municipals.



2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional 
durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de 

l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin 
presentat reclamacions, es consideraran aprovats definitivament els acords provisionals.

6.27. Ordenança número 33, reguladora de la taxa per la gestió de residus de la construcció

El senyor Moll (UM) explica que el preus estan establerts pel Consell de Mallorca i que, per una altra 
banda, aquesta ordenança no s’ha cobrat mai

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta de l’Equip de Govern.

A continuació, es passa a votar la proposta presentada per l’Equip de Govern i els reunits acorden, per 
unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de 
conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:

1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança  número 33, 
reguladora de la taxa per la gestió de residus de la construcció.

2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional 
durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de 

l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin 
presentat reclamacions, es consideraran aprovats definitivament els acords provisionals.

7. Ratificació, si s’escau, de  l’acord de la Junta de Govern Local de dia 27 de setembre de 
2004, referent a la designació de les festes locals per a l’any 2005

El batle proposa la ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local de dia 27 de setembre de 2004, 
referent a la designació de les festes locals per a l’any 2005, que copiat literalment diu:

“Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, i en el qual s’estableixen les festes d’àmbit nacional, els 
membres de la Comissió estudien la designació de les festes locals per a l’any 2005.

Els reunits estudien, detingudament, les festes esmentades i acorden, per unanimitat:

a) Designar com a festes locals del nucli d’Artà:
- 17 de gener, Sant Antoni
- 6 d’agost, Sant Salvador

b) Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere:



- 29 de juny, Sant Pere
- 28 de març, dilluns de Pasqua

c) Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat autònoma de les Illes 
Balears.

d) Ratificar aquest acord en la sessió plenària de l’Ajuntament.”

Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar aquest acord.

8. Aprovació provisional, si s’escau, de la modificació del Pla parcial de les parcel·les 82 i 83 
del polígon 3 del Pla general d’extensió de la Colònia de Sant Pere

El senyor Silva (PSOE) explica la proposta que, copiada literalment, diu:

“Vist que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió ordinària de dia 29 de gener de 2004, va aprovar 
inicialment la modificació del Pla parcial de les parcel·les 82 i 83 del polígon 3 del Pla general d’extensió 
de la Colònia de Sant Pere;

Vist que l’anunci d’exposició es va publicar en el BOIB núm. 106, de dia 31de juliol de 2004, i en el 
Diari de Balears, de dia 26 de juliol de 2004;

Vist que, una vegada transcorregut el termini d’exposició pública, no s’ha presentat cap tipus 
d’al·legació a la modificació del Pla parcial de les parcel·les 82 i 83 del polígon 3 del Pla general 
d’extensió de la Colònia de Sant Pere;

Vistos els informes favorables emesos pels organismes competents;

Per tot això, es proposa al Ple adoptar els acords següents:

1. Aprovar provisionalment la modificació del Pla parcial de les parcel·les 82 i 83 del polígon 3 del Pla 
general d’extensió de la Colònia de Sant Pere.

2. Trametre l’expedient complet a la Comissió Insular d’Urbanisme perquè l’aprovi definitivament.”;

El senyor Palmer (PP) explica que els propietaris del Casal de Colònies, en el seu moment, ja els varen 
explicar que tenien problemes d’afluència de pluvials procedents de parcel·les d’aquest Pla parcial i que 
varen proposar que el promotor ho reparàs. Com que això no s’ha fet, seguiran abstenint-se en la 
votació.

El senyor Silva (PSOE) recorda al senyor Palmer que hi ha un informe favorable de la Comissió 
d’Urbanisme i que no se sap si abans de fer aquesta urbanització ja hi havia afluència de pluvials. 



El senyor Palmer diu que, no obstant això, el promotors haurien pogut reparar el tema de les pluvials.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que aquesta urbanització vessa les aigües dins  terrenys del Casal de 
Colònies i que, encara que acompleixi la normativa, no pot donar problemes als veïns.

Es posa l’assumpte a votació i els reunits acorden, per 9 vots a favor (UM, PSOE i UIA) i 4 
abstencions (PP i EU-EV):

1. Aprovar provisionalment la modificació del Pla parcial de les parcel·les 82 i 83 del polígon 3 del Pla 
general d’extensió de la Colònia de Sant Pere.

2. Trametre l’expedient complet a la Comissió Insular d’Urbanisme perquè l’aprovi definitivament.

9. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació puntual 1/2004 de les NS, sector 4

El senyor Silva (PSOE) explica la proposta i diu que es tracta de permetre, també, l’ús de parc esportiu 
a la zona grafiada com a espai lliure públic en el sector 4 de les NS (sector industrial dels Pujols) del 
terme municipal d’Artà.

Tots els grups mostren  la seva conformitat amb la proposta.

Es posa l’assumpte a votació i els reunits acorden, per unanimitat:

1. Aprovar inicialment la modificació puntual 1/2004 de les NS, sector 4, que té com a finalitat admetre 
també l’ús de Parc Esportiu a la zona grafiada als plànols com a Espai Lliure Públic.

2. Suspendre l’atorgament de llicències a les àrees objecte d’aquesta modificació per termini màxim d’un 
any, en allò que s’oposi a la normativa aprovada inicialment. Les àrees en qüestió són el sector 4 de les 
NS.

3. Exposar al públic, durant el termini d’un mes, aquesta aprovació inicial perquè es puguin presentar 
al·legacions.

10. Aprovació inicial, si s’escau, de  la modificació puntual 2/2004 de les NS, sector 26, 
urbanització Montferrutx

El senyor Silva explica la proposta i diu que la modificació que ara es proposa té com a finalitat modificar 
el règim d’usos de les parcel·les cadastrals 3784606, 3784607, 3785117 i 3785118, identificades així 
en els plànols O.3.6 i O.3.7 de les NS vigents, de manera que les determinacions corresponents a la 
zona 26-02 que figuren en l’article 215, apartat 5.4, passin a ser les següents:

“ZONA 26-02



Permitido el uso Vivienda, con un índice de Intensidad de Uso de una vivienda por cada 400 m2 
de parcela (1/400).

No permitido el uso Turístico.

Permitido de entre los usos de Equipamiento Cívico-Social, el Deportivo, el Administrativo, el 
Religioso, el Cultural y el Sanitario-Asistencial.

No permitidas las Actividades e Instalaciones Complementarias.

No permitido el uso Industrial.

En las parcelas catastrales 3784606, 3784607, 378516, 378517 y 378518, señaladas como 
Servicios Públicos, el régimen de usos es el siguiente:

No permitido el uso Vivienda.

No permitido el uso Turístico.

Permitido, de entre los usos de Equipamiento Cívico-Social, el Residencial Público (a excepción 
del turístico), el Deportivo, el Administrativo, el Religioso, el Cultural y el Sanitario-Asistencial.

No permitidas las Actividades e Instalaciones Complementarias.

No permitido el uso Industrial.”

Així mateix, es proposa que a l’annex de les Normes Urbanístiques hi figurin les següents 
determinacions en relació al règim d’usos:

“SUELO URBANIZABLE CON PLAN PARCIAL APROBADO
SECTOR 26-MONTFERRUTX
ZONA 26-02

USOS E ÍNDICES DE INTENSIDAD DE USO

VIVIENDA: SI; INDICE DE INTENSIDAD DE USO 1/400.

SERVICIOS PÚBLICOS
TURÍSTICO: NO.
EQUIPAMIENTO CÍVICO-SOCIAL: 4, 5, 6, 7, 8.
ACTIVIDADES E INSTALACIONES COMPLEMENTARIAS: NO.

INDUSTRIAL: NO

EN LAS PARCELAS CATASTRALES 3784606, 3784607, 378516, 378517 y 378518,
SEÑALADAS COMO SERVICIOS PÚBLICOS, EL RÉGIMEN DE USOS ES EL SIGUIENTE:



VIVIENDA: NO.

SERVICIOS PÚBLICOS
TURÍSTICO: NO.
EQUIPAMIENTO CÍVICO-SOCIAL: 2 (EXCEPTO TURÍSTICO), 4, 5, 6, 7, 8.
ACTIVIDADES E INSTALACIONES COMPLEMENTARIAS: NO.

INDUSTRIAL: NO.”

La senyora Tous (UIA) diu que votaran a favor, perquè és una modificació que afecta el Casal de 
Colònies i perquè el procediment es va posar en funcionament a instància del seu grup.

Tots els grups mostren  la seva conformitat amb la proposta.

Es posa l’assumpte a votació i els reunits acorden, per unanimitat:

1. Aprovar inicialment la modificació del règim d’usos de les parcel·les cadastrals 3784606, 3784607, 
3785117 i 3785118, identificades així en els plànols O.3.6 i O.3.7 de les NS vigents, de manera que les 
determinacions corresponents a la zona 26-02 que figuren en l’article 215, apartat 5.4, passin a ser les 
següents:

“ZONA 26-02

Permitido el uso Vivienda, con un índice de Intensidad de Uso de una vivienda por cada 400 m2 
de parcela (1/400).

No permitido el uso Turístico.

Permitido de entre los usos de Equipamiento Cívico-Social, el Deportivo, el Administrativo, el 
Religioso, el Cultural y el Sanitario-Asistencial.

No permitidas las Actividades e Instalaciones Complementarias.

No permitido el uso Industrial.

En las parcelas catastrales 3784606, 3784607, 3785116, 3785117 y 3785118, señaladas como 
Servicios Públicos, el régimen de usos es el siguiente:

No permitido el uso Vivienda.

No permitido el uso Turístico.

Permitido, de entre los usos de Equipamiento Cívico-Social, el Residencial Público (a excepción 
del turístico), el Deportivo, el Administrativo, el Religioso, el Cultural y el Sanitario-Asistencial.



No permitidas las Actividades e Instalaciones Complementarias.

No permitido el uso Industrial.”

I que, així mateix, a l’annex de les Normes urbanístiques, hi figurin les determinacions següents en relació 
al règim d’usos:

“SUELO URBANIZABLE CON PLAN PARCIAL APROBADO
SECTOR 26-MONTFERRUTX
ZONA 26-02

USOS E ÍNDICES DE INTENSIDAD DE USO

VIVIENDA: SI; INDICE DE INTENSIDAD DE USO 1/400.

SERVICIOS PÚBLICOS
TURÍSTICO: NO.
EQUIPAMIENTO CÍVICO-SOCIAL: 4, 5, 6, 7, 8.
ACTIVIDADES E INSTALACIONES COMPLEMENTARIAS: NO.

INDUSTRIAL: NO

EN LAS PARCELAS CATASTRALES 3784606, 3784607, 378516, 378517 y 378518,
SEÑALADAS COMO SERVICIOS PÚBLICOS, EL RÉGIMEN DE USOS ES EL SIGUIENTE:

VIVIENDA: NO.

SERVICIOS PÚBLICOS
TURÍSTICO: NO.
EQUIPAMIENTO CÍVICO-SOCIAL: 2 (EXCEPTO TURÍSTICO), 4, 5, 6, 7, 8.
ACTIVIDADES E INSTALACIONES COMPLEMENTARIAS: NO.

INDUSTRIAL: NO”

2. Suspendre l’atorgament de llicències a les àrees objecte d’aquesta modificació per termini màxim 
d’un any, en allò que s’oposi a la normativa aprovada inicialment. Les àrees en qüestió són les parcel·les 
cadastrals 3784606, 3784607, 3785117 i 3785118.

3. Exposar al públic, durant el termini d’un mes, aquesta aprovació inicial perquè es puguin presentar 
al·legacions.

11. Informació sobre les resolucions de Batlia corresponents als mesos de setembre i octubre 
de 2004



Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de setembre i octubre de 2004.

Els reunits, per assentiment, es donen per assabentats.

A continuació, i abans de tractar el punt número 12 de l’ordre del dia, el batle diu que UIA ha presentat 
unes mocions, que s’ha de votar la seva inclusió en l’ordre del dia i que s’han de debatre, si n’és el cas.

M1. Moció presentada pels grups municipals de l’Ajuntament d’Artà per sol·licitar a la 
Direcció General de Planinificació i Centres que s’imparteixin els cursos d’ESPA a l’IES 
Llorenç Garcies i Font

Seguidament, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en l’ordre del 
dia i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

Acte seguit, el senyor Adrián (EU-EV) llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Atès que el Consell Escolar de l’IES Llorenç Garcies i Font acordà, en les sessions dutes a terme el 19 
d’octubre de 2000 i 15 de novembre de 2001, remetre a la Direcció General de Planificació i Centres la 
sol·licitud per impartir els cursos d’educació secundària per a persones adultes (ESPA) i que cap 
d’ambdues sol·licituds va ser atesa per l’Administració educativa, que no va donar cap tipus de resposta 
a aquestes peticions.

Atès que la programació general anual (PGA) d’aquest curs acadèmic 2004-2005 recull, com un dels 
objectius prioritaris, aconseguir que, finalment, els cursos esmentats puguin ser impartits en el curs 2005-
2006.

Atès que els augments que justifiquen aquesta nova sol·licitud són els mateixos que s’exposaren en les 
sol·licituds anteriors, és a dir:

a) La inexistència d’aquest tipus d’oferta formativa als municipis del Llevant de Mallorca (Artà, 
Capdepera, Son Servera i Sant Llorenç). L’autorització dels cursos ESPA permetria donar una 
resposta educativa a les demandes d’aquelles persones adultes que, en el seu moment, no assoliren 
la titulació d’ESO i que ara es veuen obligades a haver d’acudir al Centre d’Adults de Manacor, la 
qual cosa no facilita, per raons de desplaçament i de distància, l’accés a aquest tipus d’estudis. 
Aquesta situació s’ha agreujat, encara més, aquest curs acadèmic, a causa de l’estat en què es 
troben les instal·lacions d’aquest Centre d’Adults.



b) Els avantatges que comporta, tant per al centre educatiu com per als usuaris d’aquest nou servei, 
aprofitar i rendibilitzar al màxim els recursos humans i materials de què disposa l’IES Llorenç
Garcies i Font.

c) Disponibilitat de l’equip directiu de col·laborar en l’organització acadèmica d’aquests cursos.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament proposa adoptar els següents

ACORDS

1. Instar la Direcció General de Planificació i Centres perquè autoritzi poder impartir els cursos d’ESPA 
a l’IES Llorenç Garcies i Font en el pròxim curs acadèmic 2005-2006.

2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Planificació i Centres i a l’IES Llorenç Garcies i 
Font.”

Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta. 

Es posa l’assumpte a votació i els reunits acorden, per unanimitat:

1. Instar la Direcció General de Planificació i Centres perquè autoritzi poder impartir els cursos d’ESPA 
a l’IES Llorenç Garcias i Font en el pròxim curs acadèmic 2005-2006.

2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Planificació i Centres i a l’IES Llorenç Garcias i Font.

M2. Moció que presenta l’Equip de Govern al Ple de 26 d’octubre relativa a l’inici d’un procés 
de participació ciutadana en la redacció dels pressuposts municipals a la Colònia de Sant Pere

Seguidament, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en l’ordre del 
dia i els reunits acorden, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i PP) i 3 abstencions (UIA), ratificar 
la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

Acte seguit, el senyor Adrián (EU-EV) llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Atès que la majoria de partits presents a la Sala incloïen, en els seus programes electorals, diferents 
propostes per articular la participació ciutadana a la Colònia.

Atès que és voluntat política d’aquest Equip de Govern iniciar un procés de participació ciutadana en la 
redacció dels pressuposts municipals.



Atesa la bona acollida que els veïns de la Colònia van donar a la proposta expressada per l’Equip de 
Govern en la reunió del passat dijous 7 d’octubre, referent a l’obertura d’un procés de participació 
ciutadana per elaborar els pressuposts.

L’Equip de Govern presenta al Ple, perquè l’aprovi, la següent 

PROPOSTA D’ACORD

1. Obrir, per part de l’Ajuntament d’Artà, un canal perquè la Colònia de Sant Pere prengui part activa 
en l’elaboració i el seguiment dels pressuposts municipals en la quantitat proporcional que li
correspongui, segons es determini per criteris de percentatge de població i d’àrea territorial d’influència.

2. Atorgar, per part de l’Ajuntament i per a aquest fi, autonomia als veïns de la Colònia perquè adoptin 
la manera de funcionar que creguin més oportuna per establir les seves necessitats i prioritats en els 
pressuposts, mitjançant el fòrum que s’organitzarà en assemblees, comissions, etc., les quals seran 
obertes i públiques i comptaran amb la participació del regidor de Participació Ciutadana i del delegat de 
Batlia, que serà l’encarregat d’aixecar les actes de cada sessió. Puntualment, hi assistiran els regidors i/o 
els tècnics municipals de les àrees que es treballin.

3. Obrir una etapa d’informació i de coneixement de diferents experiències que ja es duen a terme a 
altres ciutats i pobles amb la mateixa finalitat, que conclourà el 15 de març de 2005, dia en què es 
donarà a conèixer el mètode elegit per elaborar la proposta de pressuposts per a 2006.

4. Demanar al Servei d’Intervenció un estudi per conèixer:
a) El conjunt dels ingressos municipals que provenen de la Colònia de Sant Pere i els seus nuclis 
costaners.
b) Les despeses de l’Ajuntament d’Artà en aquests indrets.
c) Les despeses i els ingressos comuns en els dos àmbits.

5. D’acord amb aquestes dades i les correccions que es puguin derivar d’estudis d’anys anteriors, abans 
del 15 de març, elevar, per part de l’Ajuntament, al fòrum una proposta del percentatge aproximat dels 
ingressos i les despeses que correspondran a la Colònia.

6. Sobre aquestes dades de previsió d’ingressos i despeses per al 2006, decidir, per part del fòrum de 
la Colònia, les prioritats, els treballs i els projectes a iniciar, les inversions a realitzar, els serveis a 
incrementar, disminuir o renovar, les festes, etc.

7. Prendre qualsevol decisió del tipus que sigui que afecti la Colònia i que no es vegi reflectida en el 
pressupost, que podrà ser debatuda a l’assemblea del fòrum. Fixar un marge de temps per poder 
estudiar la documentació d’aquestes qüestions abans de ser debatudes en el fòrum.

8. Nomenar el regidor de Participació Ciutadana com a responsable d’informar el Ple d’Artà i la Junta 
de Govern de totes les propostes, les reivindicacions, els precs i les preguntes que expressi el fòrum de 



la Colònia.

9. Contestar totes les preguntes, els precs, les propostes, etc., que expressi el fòrum de la Colònia per la 
instància a la qual vagin dirigits (Batlia, delegat de Batlia, regidors amb o sense delegacions, Comissió de 
Govern o Ple d’Artà) abans de la següent convocatòria del fòrum o, en tot cas, a la propera 
convocatòria de la instància requerida.

10. Comprometre’s, l’Equip de Govern, a posar en mans del fòrum tota la documentació necessària per 
poder dur a terme les seves competències.

11. Establir coma a seu habitual del fòrum l’edifici municipal de la Colònia.

12. Convocar, per part de l’Ajuntament i una vegada aprovada aquesta moció, una assemblea veïnal a la 
Colònia per donar-la a conèixer als veïns de la Colònia.”

En el torn d’intervencions, la senyora Piris (UIA) manifesta que el seu grup podria estar d’acord amb la 
proposta sempre que es fes la mateixa cosa a Artà i que el tema es tractàs, prèviament, en Comissió 
Informativa. D’una altra banda, diu que la proposta podria estar més elaborada si hi hagués hagut més 
participació dels grups.

El senyor Palmer (PP) manifesta que, quan el seu grup va parlar del tema amb residents a la Colònia, 
aquests no eren partidaris del fòrum i que, per tant, el seu grup, abans de donar suport a la proposta, 
volen parlar-ne amb el coloniers, per saber si ho consideren o no adient.

El senyor Adrián (EU-EV) manifesta que podria acceptar les crítiques si es pogués arribar a un consens. 
Diu que segur que aquesta proposta és millorable i que la milloraran els coloniers. També diu que l’Equip 
de Govern pensa que aquesta proposta podrà dur-se a terme en els pressuposts de 2006. Finalment, diu 
que l’Equip de Govern està disposat a deixar la proposta damunt la taula si la voluntat és arribar a 
acords.

La senyora Tous (UIA) manifesta que ja havia dit, en el seu moment, que, amb aquest tipus de plens, 
tots els temes entrarien per urgència i que aquest punt n’és un exemple.

El senyor Adrián diu que això no és així i n’explica els motius. També diu que es vol arribar a fer 
pressuposts participatius per tot Artà i que això de la Colònia n’és un mostreig. 

La senyora Piris (UIA) diu que si a l’Equip de Govern li interessa que s’aprovi la moció per consens, 
que posi els mecanismes necessaris perquè sigui així.

Després de diverses intervencions, els reunits acorden deixar el tema damunt la taula i convocar una 
comissió informativa per tractar el tema.



M3. Moció presentada per EU-EV per a la declaració de l’empresa AUMASA com a no grata 
al municipi d’Artà 

Seguidament, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en l’ordre del 
dia i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

Acte seguit, el senyor Adrián (EU-EV) llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“Julen Adrián Gorostiza, regidor d’Esquerra Unida – Els Verds a l’Ajuntament d’Artà, presenta, perquè 
el  Ple de la corporació la consideri, la següent

MOCIÓ

DECLARACIÓ DE L’EMPRESA AUMASA COM A NO GRATA AL MUNICIPI D’ARTÀ

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

1. AUMASA és l’empresa que té la concessió del servei de transport públic a la comarca de Llevant i, 
per tant, és l’encarregada d’unir el nostre municipi amb altres indrets de l’illa.

2. Durant anys, tant els veïns d’Artà com els turistes que ens visiten o els alumnes que són transportats 
a l’Institut d’Artà o a la resta de centres educatius del municipi patim el mal servei que dóna 
l’empresa, la qual incompleix sistemàticament el plec de condicions.

3. La majoria d’usuaris estan cansats de denunciar públicament i a les diferents administracions 
públiques que AUMASA no acompleix amb els seus deures i que no dóna un bon servei. 

4. L’empresa no acompleix els horaris establerts; els vehicles emprats no es troben en condicions de 
donar un servei de transport públic adequat i segur, fet que ha provocat moments de perill i 
inseguretat, tant en el transport ordinari com en l’escolar; les tarifes són abusives (un exemple 
evident és que el billet Artà-Palma val 7,30 € i és més car que la suma dels billets Artà-Manacor, de 
2,30 €, i Manacor-Palma, d’1,85 €); es produeixen canvis d’horari sense previ avís; canvien de 
conductors constantment, fet que retarda més la ruta a causa del seu desconeixement de la zona; la 
freqüència de línies és molt escassa; etc.

5. Amb aquest servei tan deficient és impossible impulsar, de forma eficient, l’ús del transport públic, ja 
que, actualment, ni és econòmic, ni eficient, ni còmode, a causa de la manca de freqüències i de 
l’estat tan lamentable dels vehicles.

6. La forta crítica i la mobilització ciutadanes per acabar amb aquesta situació (la recollida de més de 
quatre centes signatures per demanar la retirada de la concessió, només a Capdepera) ha de rebre 
tot el suport necessari del consistori artanenc.



Per tot això, EU/EV presenta al Ple, perquè l’aprovi, la següent 

PROPOSTA D’ACORD

1. Declarar AUMASA empresa no grata al municipi d’Artà.

2. Demanar al Govern de les Illes Balears la revisió de la concessió del servei de transport públic a la 
comarca de Llevant i la posterior suspensió del contracte a AUMASA pel seu incompliment.”

La senyora Tous (UIA) manifesta que el seu grup està d’acord, però si s’aprova aquesta moció s’hauria 
de fer una recollida de signatures a la Sala per demanar la rescissió de la concessió.

El senyor Palmer (PP) diu que estarien d’acord amb la proposta si la gent d’Artà demanàs que es 
declaràs l’empresa no grata i no pel simple fet que ho demani l’Ajuntament de Capdepera.

El senyor Adrián (EU-EV) contesta al senyor Palmer dient-li que la proposta no és perquè l’Ajuntament 
de Capdepera ho demani, sinó per la manca de material reglamentari en els autocars i pel mal estat 
d’aquests, queixes d’usuaris, retards en horaris, etc.

El senyor Silva (PSOE) diu que el batle i ell varen tenir una reunió amb el director general de Transports 
i l’administradora d’AUMASA, i que es varen trobar que no hi havia denúncies contra l’empresa, per la 
qual cosa la Conselleria no podia iniciar cap expedient. Per tant, del que es tracta amb aquesta proposta 
és de recollir la veu dels que no han denunciat.

Els reunits acorden votar una esmena a la proposta, en el sentit de recollir signatures a l’Ajuntament i 
llocs públics per demanar la rescissió de la concessió a l’empresa AUMASA.

Es vota l’esmena i els reunits acorden per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i UIA ) i 3 abstencions 
(PP), afegir a la proposta “recollir signatures a l’Ajuntament i llocs públics per demanar la rescissió de la 
concessió a l’empresa AUMASA.”

Seguidament, es passa a votar la proposta esmenada i els reunits acorden, per 10 vots a favor (UM, 
PSOE, EU-EV i UIA ) i 3 abstencions (PP):

1. Declarar AUMASA empresa no grata al municipi d’Artà.

2. Demanar al Govern de les Illes Balears la revisió de la concessió del servei de transport públic a la 
comarca de Llevant i la posterior suspensió del contracte a AUMASA pel seu incompliment.

3. Recollir signatures a l’Ajuntament i llocs públics per demanar la rescissió de la concessió a l’empresa
AUMASA.

El batle, quan són les 24 hores, emparant-se en allò que aconsella l’article 87 del ROF, aixeca la sessió, 



quedant sense tractar-se la moció número 4, presentada pel PP, i els Precs i preguntes, de la qual, com 
a secretari, estenc aquesta acta.

Acords

1. Aprovar, per unanimitat, les actes corresponents a les sessions dels dies 9 de juliol, 29 de juliol i 30 
de setembre de 2004.

2. Aprovar, per unanimitat, les Normes generals de funcionament i d’ús del poliesportiu municipal Cap 
Ferrutx i del camp de futbol de Ses Pesqueres, les quals s’han consensuat amb tots els clubs.

3. Aprovar, per unanimitat, les Normes generals de funcionament i d’ús del pavelló poliesportiu 
municipal Na Caragol, de la piscina municipal i de les pistes de tennis.

4. Aprovar, per unanimitat, el plec de condicions que ha de regir el concurs, en procediment obert, per a 
l’adjudicació de l’explotació del bar del camp de futbol Ses Pesqueres.

6. Pel que fa a les modificacions de les ordenances fiscals per a l’exercici de 2005:
6.1. Acordar:
a) Aprovar, per unanimitat, l’esmena de l’Equip de Govern de bonificar el 50 % a les famílies 
nombroses.
b) Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus 
d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 1, 
reguladora de l’impost sobre béns immobles.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació  de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.2. Acordar:
a) Aprovar, per unanimitat, l’esmena relativa a fer una bonificació del 50 % per als graus de protecció A 
i B i per a la part afectada dels graus C i D.
b) Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus 
d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 3, 
reguladora de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.



6.3. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus 
d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 4, 
reguladora de l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.4. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i PP) i 3 abstencions (UIA), la qual cosa 
suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 
de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 6, 
reguladora de la taxa per obertura d’establiments.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.5. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus 
d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 7, 
reguladora de la taxa per recollida, transferència, transport i tractament de residus sòlids urbans.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.6. Acordar,  per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 8 
reguladora de la Taxa per utilització de plaques, patents i distintius amb l’escut municipal.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.7. Acordar, per 12 vots a favor (UM, PSOE, UIA i PP) i 1 abstenció (EU-EV), la qual cosa suposa 
el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la 
Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 10, 
reguladora de la taxa del Cementeri Municipal i serveis funeraris.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini



de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.8. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus 
d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 11, 
reguladora de la taxa per llicències d’autotaxi i d’altres vehicles de lloguer
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.9. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus 
d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 12, 
reguladora de la taxa per expedició de documents administratius.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.10. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 13, 
reguladora de la taxa per parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situades en 
terrenys d’ús públic i indústries ambulants.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.11. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 14, 
reguladora de la taxa per l’obertura de rases en terrenys d’ús públic i remoció de paviment.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.12. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:



- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 14, 
reguladora de la taxa per entrada de vehicles per les voreres i les reserves de la via pública per 
aparcament exclusiu.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.13. Acordar: 
a) Aprovar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i UIA) i 3 abstencions (PP), l’esmena presentada 
per UIA, referent a no retirar el passeig de la Mar.
b) Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i UIA) i 3 abstencions (PP), la qual cosa suposa 
el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la 
Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 16, 
reguladora de la taxa per instal·lació de taules i cadires en terrenys d’ús públic.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.14. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 17, 
reguladora de la taxa per llocs de venda en el mercat d’abastament.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.15. Acordar, per 7 vots a favor (UM, PSOE i EU-EV) i 6 abstencions (UIA i PP), la qual cosa 
suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 
de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 18, 
reguladora de la taxa per ocupació de la via pública amb mercaderies, maquinàries, materials de 
construcció i altres instal·lacions anàlogues.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.16. Acordar,  per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:



- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 19, 
reguladora de la taxa per rodatge i arrossegament de vehicles.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.17. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 20, 
reguladora de la taxa per vigilància especial dels establiments que ho sol·liciten.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.18. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 21, 
reguladora de la taxa pel subministrament municipal d’aigua.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.19. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança  número 22, 
reguladora de la taxa pel servei d’escorxador.

- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.20. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i PP) i 3 abstencions (UIA), la qual cosa 
suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 
de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 23, 
reguladora de la taxa pels serveis culturals i esportius.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 



aprovats definitivament els acords provisionals.

6.21. Acordar, per 7 vots a favor (UM, PSOE i EU-EV) i 6 abstencions (UIA i PP), la qual cosa 
suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 
de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 24, 
reguladora de la taxa pel servei de residència de persones majors.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.22. Acordar, per 9 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 4 abstencions (UIA i EU-EV), la qual cosa 
suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 
de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 25, 
reguladora de la taxa per l’ús de la Piscina Municipal.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.23. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, EU-EV i UIA) i 3 abstencions (PP), la qual cosa 
suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 
de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança número 26, 
reguladora de la taxa pel servei de centre de dia.

- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.24. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança  número 

29, reguladora de la taxa per la prestació de serveis assistencials.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.25. Acordar, per 10 a favor (UM, PSOE, EU-EV i PP) i 3 abstencions (UIA), la qual cosa suposa el 



vot de la majoria que es requereix per a aquest tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 
57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança  número 31, 
reguladora del preu públic de les escoletes municipals.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.26. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança  número 32, 
reguladora de la taxa per la instal·lació i l’emissió de publicitat privada a la web de l’Ajuntament d’Artà i 
als mitjans de comunicació municipals.
- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si 
transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, es consideraran 
aprovats definitivament els acords provisionals.

6.27. Acordar, per unanimitat, la qual cosa suposa el vot de la majoria que es requereix per a aquest 
tipus d’acord de conformitat amb l’article 123 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre:
- Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2004, la modificació de l’Ordenança  número 33, 
reguladora de la taxa per la gestió de residus de la construcció.

- Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional 
durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de 

l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin 
presentat reclamacions, es consideraran aprovats definitivament els acords provisionals.

7. Ratificar, per unanimitat, l’acord de la Junta de Govern Local de dia 27 de setembre de 2004, 
referent a la designació de les festes locals per a l’any 2005.

8. Acordar, per 9 vots a favor (UM, PSOE i UIA) i 4 abstencions (PP i EU-EV):
8.1. Aprovar provisionalment la modificació del Pla parcial de les parcel·les 82 i 83 del polígon 3 del Pla 
general d’extensió de la Colònia de Sant Pere.
8.2. Trametre l’expedient complet a la Comissió Insular d’Urbanisme perquè l’aprovi definitivament.

9. Acordar, per unanimitat:

9.1. Aprovar inicialment la modificació puntual 1/2004 de les NS, sector 4.

9.2. Exposar al públic, durant el termini d’un mes, aquesta aprovació inicial perquè es puguin presentar 
al·legacions.

10. Acordar,  per unanimitat:


